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Διαβάστε το 
«Παρατηρητήριο 

Εξουσίας» 
στην σελίδα 3

Η ΑΚΤΙΝΟΓΡΑΦΙΑ ΤΩΝ ΔΑΝΕΙΟΔΟΤΗΣΕΩΝ 

ΡΕΠΟΡΤΑΖ: ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΚΥΡΙΑΚΟΠΟΥΛΟΣ                                                        

Αλλάζει τους όρους του 
παιχνιδιού στην σελίδα 32

Απόστολος Χονδρόπουλος

Νίκος Λιονάκης

Κανένας 
συμψηφισμός  

Κύκλοι

n Σελ. 5

Δημήτρης Κουκλουμπέρης

Καιγόμαστε, αλλά 
δεν μας καίγεται 
καρφί; n Σελ. 7

n Σελ. 9

n Σελ. 16-17

Εβδομαδιαία ψηφιακή 
πολιτική-επιχειρηματική εφημερίδα

n Σελ. 4-5

ΑΡ. ΦΥΛΛΟΥ  #20

του Δημήτρη Γιαννακόπουλου

Στο μυαλό του 
Μαρκ Ρούτε

n Σελ. 22-23 n Σελ. 12-13n Σελ. 14

Επιλογές με «άρωμα» 
Καραμανλή – Σαμαρά

Ποιες επιχειρήσεις 
χρηματοδοτούν οι τράπεζες 

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ  
ΜΕ ΤΟΝ ΧΡΗΣΤΟ ΚΑΡΑΚΩΣΤΊΔΗ

ΣΥΜΒΟΥΛΟ ΣΤΑΔΊΟΔΡΟΜΊΑΣ 

ΤΑ ΜΥΣΤΊΚΑ ΤΟΥ 
ΜΗΧΑΝΟΓΡΑΦΊΚΟΥ

ΣΟΦΊΑ ΒΟΎΛΤΕΨΗ
Βουλευτής Β3 Νοτίου Τομέα Αθηνών Ν.Δ.
δημοσιογράφος       

«Μέση Ανατολή: Μετά  
από 700 Αποφάσεις του 
ΟΗΕ και δύο Βραβεία 
Νομπέλ, τη λύση 
θα δώσει ο... 
Φάμελλος!»

n Σελ. 18-19

 ΡΕΠΟΡΤΑΖ:
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΧΟΝΔΡΟΠΟΥΛΟΣ

Η ΑΠΟΜΑΚΡΥΝΣΗ ΤΟΥ ΜΑΚΗ ΒΟΡΙΔΗ 
ΔΕΝ ΑΛΛΑΖΕΙ ΣΤΟ ΕΛΑΧΙΣΤΟ 

ΤΗΝ ΠΟΛΙΤΙΚΗ ΤΗΣ ΕΛΛΗΝΙΚΗΣ 
ΚΥΒΕΡΝΗΣΗΣ ΣΤΟ ΜΕΤΑΝΑΣΤΕΥΤΙΚO

έβαλε ΠΛΕΥΡΗ
δεν άλλαξε ΠΛΕΥΡΟ



Συμφωνία μεταξύ 
αντιμαχόμενων
Το κατόρθωμα είναι μεγάλο, αφού 
περί κατορθώματος πρόκειται. Στη 
Λιβύη η ελληνική διπλωματία έβα-
λε απέναντι της και στον στρατάρ-
χη Χαλίφα Χαφτάρ ο οποίος έχει 
οικογενειακούς δεσμούς στην 
Ελλάδα και την αναγνωρισμένη 
διεθνώς κυβέρνηση της Τρίπο-
λης. Μετά την εξόντωση Καντά-
φι το 2011 ο εμφύλιος σπαραγ-
μός μεταξύ των αντιμαχόμενων 
εξελίσσεται με αμείωτη ένταση 
ωστόσο άπαντες συμφώνησαν 
στο εξής ένα: αντιδραστική στάση 
απέναντι στην Ελλάδα και διοχέτευση 
εκατοντάδων χιλιάδων μεταναστών.

Οι κουβέντες 
με Μελόνι

Τις πρωτοφανείς βέβαια διπλωματικές αστοχί-
ες φαίνεται ότι εκμεταλλεύτηκε πλήρως η γειτό-
νισσα Τζόρτζια Μελόνι η οποία συνεννοήθηκε 
με τον στρατάρχη Χαλίφα Χαφτάρ για κλείσι-
μο των θαλασσίων διαδρόμων στους λαθρο-
διακινητές προς τη Λαμπεντούζα με συνέπεια 
να μηδενιστούν οι μεταναστευτικές ροές προς 
Ιταλία και να τριπλασιαστούν προς την Ελ-
λάδα, ιδίως στη νότια Κρήτη. Ως εκ τούτου, 
για το θεαθήναι μάλλον η επικεφαλής της 

ΕΕ Ούρσουλα Φον Ντε Λάιεν αποφάσισε να 
στείλει κλιμάκιο ευρωπαίων αξιωματούχων 

για την αντιμετώπιση του διαγραφόμενου νέου 
εφιάλτη. Υπάρχει κάτι ακόμη που συζητούν έντονα 

στο υπ .Εξωτερικών: «Έστω ότι κατέβουμε Λιβύη. 
Πού θα πάμε; Τρίπολη ή Βεγγάζη;». Έλα ντε…
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ΔΗΜΟΣΙΟΓΡΑΦΙΚΗ ΟΜΑΔΑ
Απόστολος Χονδρόπουλος
Δημήτρης Γιαννακόπουλος
Μάρθα Λεκκάκου
Νίκος Λιονάκης
Δημήτρης Κυριακόπουλος
Δημήτρης Κουκλουμπέρης
Γιώργος Σαργιαννίδης
Ανδρέας Μαζαράκης

ΝΟΜΙΚΟΣ ΣΎΜΒΟΎΛΟΣ
Διαμαντής Μπασαράς

ΎΠΕΎΘΎΝΟΣ ΠΑΡΑΓΩΓΗΣ 
Μάνος Συμεωνάκης

Το παρασκήνιο με Κίμπερλι 

Στις 24 Μαρτίου, στις επετειακές εκδηλώσεις στον Λευκό Οίκο για τον εορτασμό της Ελληνικής 
Επανάστασης, ο πρόεδρος Τραμπ εξεδήλωνε τον θαυμασμό του για τον αγώνα των Ελλήνων ενώ 
η ανακοινωθείσα ως νέα πρέσβης Κίμπερλι Γκιλφόιλ σταυροκοπιόταν ορθόδοξα ενώπιον του 
Αρχιεπισκόπου Αμερικής Ελπιδοφόρου. Τον ίδιο ενθουσιασμό είχε και τον Απρίλιο όπως και 
τον Μάιο που διασκέδασε σε μπουζούκια στο Μαϊάμι με τον Αργυρό και σε κάποια άλλη γκάλα 
με τη Μαριάννα Λάτση. Την τελευταία εβδομάδα όμως έγινε γνωστό – υπό μορφή ρητορικού 
ερωτήματος – ότι δεν θα έρθει. Κι ότι οι λόγοι δεν είναι μόνο πολιτικοί αλλά σχετίζονται και με 
θρησκευτικά ζητήματα (σς ανακατατάξεις στην ιεραρχία κτλ), καθώς οι Αμερικανοί στηρίζουν …
δαγκωτό Ελπιδοφόρο. Έτσι Ελλάδα και Αλβανία είναι οι χώρες στη Μεσόγειο που δεν έχουν 
ακόμη πρέσβεις από τις ΗΠΑ.

Εκτός 
ο Μάκης
Δεν περίμενε πολύ ο 
Μάκης Βορίδης για να 
υποβάλλει την παραίτησή 
του. Έμπειρος νομικός 
αλλά και κοινοβουλευτικός 
αντιλήφθηκε υποκρύπτουσα 
σκοπιμότητα εμπλοκής 
του ονόματος του σε έναν 
κατεξοχήν σκανδαλώδη 
φορέα όπως ο ΟΠΕΚΕΠΕ 
και την… έκανε. Μάλιστα, 
δε φαίνεται διατεθειμένος 
να σιωπήσει αν θιγεί 
περαιτέρω… Σημειώνεται 
ότι οι άλλοι δύο υπουργοί 
Αγροτικής Ανάπτυξης 
Γιάννης Οικονόμου και 
Γιώργος Γεωργαντάς «δεν 
σήκωναν ούτε τηλέφωνα 
όταν έβλεπαν τον αριθμό του 
οργανισμού».

Οντζού Κετσελί:
«Τα συμπεράσματα της 
Συνόδου Κορυφής των Ηγετών 
της Ευρωπαϊκής Ένωσης που 
πραγματοποιήθηκε στις 26 Ιουνίου 
2025 δείχνουν ότι η Ελλάδα και η 
“Ελληνοκυπριακή Διοίκηση της 
Νότιας Κύπρου” συνεχίζουν τις 
προσπάθειές τους να επιβάλουν 
στην ΕΕ τις μαξιμαλιστικές 
διεκδικήσεις τους οι οποίες είναι 
αντίθετες με το διεθνές δίκαιο και 
την αρχή της ισότητας.Το μνημόνιο 
συνεννόησης που συνήφθη μεταξύ 
της Τουρκίας και της Λιβύης το 
2019 για την οριοθέτηση των 
περιοχών θαλάσσιας δικαιοδοσίας 
στη Μεσόγειο είναι μια συμφωνία 
που συνάδει πλήρως με το διεθνές 
δίκαιο και καταδεικνύει ότι η 
Τουρκία δεν θα επιτρέψει ποτέ να 
παραβιαστούν τα νόμιμα δικαιώματα 
και συμφέροντά της», αναφέρει η 
εκπρόσωπος του τουρκικού Υπ.Εξ.

LIMIT  UP

Δείχνουν τα 
δόντια τους
Ένα περίεργο σερί 
γεγονότων έλαβε 
χώρα την περασμένη 
Πέμπτη φανερώνοντας 
- αν μη τι άλλο - τις 
προθέσεις εμπρηστών, 
οικοπεδοφάγων 
και πάσης φύσης 
προβοκατόρων να 
παραδώσουν τη χώρα 
στις στάχτες και την 
κυβέρνηση σε απαξία. 
Το πρωί της ίδιας μέρας 
της ο υπουργός Πολιτικής 
Προστασίας είχε 
περιοδεύσει στην Αγία 
Σωτήρα στη Μάνδρα, 
στον Άγιο Νεκτάριο 
στα Βίλια και στη 
Φυλή για τα εν εξελίξει 
αντιπυρικά έργα που 
φέτος ξεκίνησαν νωρίτερα 
και προχωρούσαν με 
γρήγορους ρυθμούς , 
όπως συνέβη με τους 
καθαρισμούς δασών 
στην Αττική και την 
τοποθέτηση τεραστίων 
υδατοδεξαμενών, 100 
κυβικών χωρητικότητας. 
Αμέσως μόλις 
ολοκλήρωσε την 
περιοδεία του ξέσπασε 
η μεγάλη φωτιά σε 
χαμηλή βλάστηση 
και στα ακαθάριστα 
ρέματα στο Θυμάρι και 
την Παλαιά Φώκαια 
κατακαίγοντας τον 
οικισμό. Τέσσερις μέρες 
νωρίτερα είχε εκδηλωθεί 
φωτιά σε πέντε σημεία 
παράλληλα στο Χίο 
απέναντι από το Τσεσμέ. 
Οι δεδομένοι εμπρησμοί 
αντιμετωπίστηκαν 
ως εξής: α) στη Χίο 
προφυλακίστηκε μια 
Γεωργιανή επειδή άναψε 
τσιγάρο και δεν το έσβησε 
καλά, β) στη Φώκαια οι 
ευθύνες αποδόθηκαν 
στον ΔΕΔΔΗΕ επειδή 
είχε αφήσει ακαθάριστους 
πυλώνες, θέμα το οποίο 
πρόσφατα ανέδειξε η 
εφημερίδα Today Press. 
Με κάτι τέτοια, ανοίγει 
διάπλατα ο δρόμος για 
πολλά περισσότερα…
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Κυριάκος 
Μητσοτάκης 
Στην υπόθεση του ΟΠΕΚΕΠΕ 
αναφέρθηκε μεταξύ άλλων, ο Κυ-
ριάκος Μητσοτάκης, στην καθιερω-
μένη Κυριακάτικη ανάρτηση του, 
στα μέσα κοινωνικής δικτύωσης, το-
νίζοντας ότι «είμαστε εδώ για ανα-
λαμβάνουμε τις ευθύνες μας και κυ-
ρίως, να δείχνουμε τι κάνουμε για 
να δώσουμε λύσεις». Πρόσθεσε μά-
λιστα: «ας είμαστε ειλικρινείς, απο-
τύχαμε», διαβεβαιώνοντας ότι «έχει 
έρθει η ώρα να σπάσει το απόστη-
μα».

ΓΡΑΦΕΙ 0 ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ

LIMIT   DOWN

«Ο Θάνος Πλεύρης γεννήθηκε στην Αθήνα στις 21 Μαΐου 1977. Είναι Χριστιανός Ορθόδοξος, έγγαμος με την Ελένη 
Παπαθεολόγου Πλεύρη και πατέρας δύο τέκνων, της Νίκης και του Κωνσταντίνου», γράφει στον επίσημο ιστότοπό 

του ο νέος Υπουργός Μετανάστευσης και Ασύλου, προτάσσοντας το ζήτημα της Πίστεως.

Ε 
ίναι πτυχιούχος της Νομικής Σχολής 
του Πανεπιστημίου Αθηνών και 
κάτοχος μεταπτυχιακού τίτλου 
σπουδών από το Πανεπιστήμιο 

της Χαϊδελβέργης (2002), με υποτροφία. 
Η μεταπτυχιακή του εργασία είχε τίτλο: «Η 
συναίνεση του ασθενούς σύμφωνα με το 
ελληνικό και γερμανικό ποινικό δίκαιο».
Το 2006 αναγορεύθηκε διδάκτορας της Νομικής 
Σχολής του Πανεπιστημίου Αθηνών, με 
διδακτορική διατριβή με θέμα: «Η ποινική ευθύνη 
στην ιατρική πράξη. Έρευνα και πειραματισμός 
με αντικείμενο τον άνθρωπο». Είναι Δικηγόρος 
Αθηνών παρ’ Αρείω Πάγω.
Πολιτικές και Κοινωνικές Δραστηριότητες
Από το 2019 έως σήμερα είναι Βουλευτής 
Α’ Αθηνών με τη Νέα Δημοκρατία. Στις 31 
Αυγούστου 2021 ορκίστηκε Υπουργός Υγείας.
Έχει συμμετάσχει:

   στη Διαρκή Επιτροπή Μορφωτικών 
Υποθέσεων,

   στην Ειδική Μόνιμη Επιτροπή 
Κοινοβουλευτικής Δεοντολογίας,

   στις Ειδικές Κοινοβουλευτικές Επιτροπές για 
τη διενέργεια προκαταρκτικής εξέτασης σχετικά 
με την «Ποινική Ευθύνη των Υπουργών» Ν. 
Παππά και Δ. Παπαγγελόπουλου,

  στη Διαρκή Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων,
   στην Ειδική Διαρκή Επιτροπή για την 
Παρακολούθηση του Συστήματος Κοινωνικής 
Ασφάλισης.

Το 2018 ίδρυσε την αστική μη κερδοσκοπική 
εταιρεία «Επιτήρηση Λοιμώξεων στην Υγεία 
– Αστική μη Κερδοσκοπική Εταιρεία» (ΕΠΙ.
ΛΟΙ.Σ.Υ).
Το 2014 εξελέγη ανεξάρτητος Δημοτικός 
Σύμβουλος στον Δήμο Αθηναίων.
Την περίοδο 2007–2012 διετέλεσε Βουλευτής 
Α’ Αθηνών με τον ΛΑ.Ο.Σ., συμμετέχοντας 
στις Επιτροπές Δικαιοσύνης, Αναθεώρησης 
του Συντάγματος, Θεσμών και Διαφάνειας, 
Ευρωπαϊκών Υποθέσεων, Αποδήμου Ελληνισμού 
και σε Εξεταστικές Επιτροπές (Βατοπέδι, 
ΕΛΣΤΑΤ, Άγονες Γραμμές, Υποβρύχια), με 
ενεργή συμβολή στη σύνταξη πορισμάτων.
Το 2009 εξελέγη Ευρωβουλευτής με τον ΛΑ.Ο.Σ., 
συμμετέχοντας στις επιτροπές Ασφάλειας και 
Αναφορών.
Από το 2011 έως το 2014 διετέλεσε Περιφερειακός 
Σύμβουλος Αττικής και επικεφαλής 
περιφερειακού συνδυασμού.
Το 2002 διετέλεσε Πρόεδρος των Ελλήνων 
και Κυπρίων Φοιτητών του Πανεπιστημίου της 
Χαϊδελβέργης.



}

}*Το Μαξίμου διαχωρίζει 
πλήρως την πολιτική 

από την ποινική 
διάσταση, για την οποία 

θα λάβει αποφάσεις 
αφού μελετηθεί 

πλήρως η δικογραφία, 
ενώ αναμένει και την 

κατάθεση της πρότασης 
για προανακριτική που 
προαναγγέλλεται από 

την αντιπολίτευση.
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ΑΛΛΑΓΗ ΠΡΟΣΏΠΏΝ, ΟΧΙ ΠΟΛΙΤΙΚΗΣ - ΣΠΑΕΙ ΤΟ «ΑΠΟΣΤΗΜΑ» ΤΟΥ ΟΠΕΚΕΠΕ
Η ΤΡΙΠΛΗ ΠΡΟΚΛΗΣΗ ΤΟΥ ΜΑΞΙΜΟΥ 

ΡΕΠΟΡΤΑΖ:  
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΧΟΝΔΡΟΠΟΥΛΟΣ

Στις 10 το πρωί ορκίζονται ο νέος 
υπουργός Μετανάστευσης και Ασύλου, Θ. 
Πλεύρης και οι νέοι υφυπουργοί Εξωτε-
ρικών, Χ. Θεοχάρης, Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης, Γ. Ανδριανός και Ψηφιακής Διακυ-
βέρνησης, Χρ. Δερμεντζόπουλος και στο 
Υπουργικό Συμβούλιο που θα ακολουθή-
σει, στις 12 το μεσημέρι, ο πρωθυπουρ-
γός θα δώσει το στίγμα για την επόμενη 
ημέρα.

Ήδη, η επιλογή του Θ. Πλεύρη στη θέση 
του Μ. Βορίδη σηματοδοτεί ότι αλλάζουν τα 
πρόσωπα, αλλά όχι η πολιτική της «αυστηρο-
ποίησης» στο μεταναστευτικό.

 Η πρόκληση για τον κ. Μητσοτάκη είναι 
τριπλή: Να καθοριστεί η στάση της ΝΔ όσον 
αφορά την ποινική διάσταση της υπόθεσης 
ΟΠΕΚΕΠΕ, να «τρέξει» το σχέδιο εξυγίανσης 
του συστήματος ενισχύσεων και η απορρόφη-
ση του Οργανισμού από την ΑΑΔΕ, αλλά και 
να περιφρουρηθεί η συνολική «θετική  ατζέ-
ντα» της κυβέρνησης και να αποφευχθεί νέ-
ος εγκλωβισμός της σε μία δημόσια συζήτηση 
που θα περιστρέφεται γύρω από προανακρι-
τικές, κυβερνητικές παραλείψεις και πολιτικές 
συμπεριφορές που ενοχλούν την κοινωνία.

   Το Μαξίμου διαχωρίζει πλήρως την 
πολιτική από την ποινική διάσταση, για την 
οποία θα λάβει αποφάσεις αφού μελετηθεί 
πλήρως η δικογραφία, ενώ αναμένει και την 
κατάθεση της πρότασης για προανακριτική 
που προαναγγέλλεται από την αντιπολίτευση.

Με τα έως τώρα δεδομένα δεν δείχνει πά-
ντως να θεωρεί ότι υπάρχουν ενδείξεις ποινι-
κών ευθυνών, ενώ στο τραπέζι βρίσκεται και το 
ενδεχόμενο εξεταστικής επιτροπής, δεδομένης 
της διαχρονικότητας του προβλήματος  και του 
γεγονότος ότι ακουμπά διάφορες κυβερνήσεις 
που διαχειρίστηκαν ευρωπαϊκές ενισχύσεις.

Όσον αφορά τον ΟΠΕΚΕΠΕ, το Μαξίμου 
προτίθεται να επιταχύνει το σχέδιο εξυγίαν-
σης, σε συνεργασία με τις ευρωπαϊκές αρχές 
και να προχωρήσει την απορρόφηση από την 
ΑΑΔΕ. Στην πρόσφατη συνάντηση του Κω-
στή Χατζηδάκη με τον Επίτροπο Γεωργίας, 
Κριστόφ Χάνσεν, συμφωνήθηκε να γίνει  αυ-
τή την εβδομάδα η πρώτη συνάντηση της ελ-
ληνικής πλευράς με τις ευρωπαϊκές υπηρεσί-

ες, στο πλαίσιο της τακτικής συνεργασίας που 
θα έχουν.

Παράλληλα εκπέμπεται ξεκάθαρο μήνυ-
μα ότι «όποιος αποδεδειγμένα έλαβε ευρωπα-
ϊκούς πόρους που δεν δικαιούται θα κληθεί να 
τους επιστρέψει».

Ο ΟΠΕΚΕΠΕ εντάσσεται όμως και στο 
πλαίσιο ενός συνολικού κυβερνητικού αφη-
γήματος αντιμετώπισης χρόνιων παθογε-
νειών, σύγκρουσης με το «βαθύ κράτος» και 
«εξυγίανσης πολλών θυλάκων της «παλιάς 

Ελλάδας», κάτι που δεν τόλμησε οποιαδήπο-
τε κυβέρνηση στο παρελθόν», όπως λένε χα-
ρακτηριστικά συνεργάτες του πρωθυπουργού.

«Έφτασε η ώρα το απόστημα να σπάσει. 
Η απόφασή μας να καταργήσουμε τον ΟΠΕ-
ΚΕΠΕ εντάσσοντας τις λειτουργίες του στην 
ΑΑΔΕ, αυτό καταδεικνύει. Έχουμε κάνει, άλ-
λωστε, πολλές πετυχημένες μεταρρυθμίσεις 
σε κρίσιμους τομείς. Έτσι θα κάνουμε και τώ-
ρα, με την ίδια αποφασιστικότητα και αποτε-
λεσματικότητα», διαμήνυσε  από πλευρά του ο 

κ. Μητσοτάκης, σε μία ανάρτηση πάντως με σαφή 
αυτοκριτική διάθεση και για την μέχρι τώρα αποτυ-
χία της κυβέρνησης να εξυγιάνει τον Οργανισμό .

Όσον αφορά στην επιλογή να διαδεχθεί τον 
Μάκη Βορίδη ένα άλλο προβεβλημένο στέλεχος 
της δεξιάς πτέρυγας της ΝΔ, ο Θάνος Πλεύρης, ση-
ματοδοτεί την συνέχεια στην αυστηρή μεταναστευ-
τική πολιτική.

  Προτεραιότητα και για τον κ. Πλεύρη θα είναι 
η αυστηροποίηση του θεσμικού πλαισίου για τις 
επιστροφές, που έχει παρουσιαστεί στο προηγού-

μενο Υπουργικό Συμβούλιο. Σε συνέχεια εξάλλου 
των ελληνικών πρωτοβουλιών σε ευρωπαϊκό επί-
πεδο για τις αυξημένες ροές στη νέα μεταναστευ-
τική οδό από την Λιβύη, ο κ. Πλεύρης αναμένε-
ται να μεταβεί σε λίγες μέρες στην Λιβύη, μαζί με 
τον  Επίτροπο Μετανάστευσης της ΕΕ και τους αρ-
μόδιους υπουργούς Ιταλίας και Μάλτας, με στόχο 
να επιχειρήσουν να εξασφαλίσουν "την συνεννό-
ηση των λιβυκών αρχών ώστε να υπάρχει μία πο-
λύ καλύτερη επιτήρηση των θαλάσσιων συνόρων 
της Λιβύης".

Κανένας συμψηφισμός 
 Δεν υπάρχει αμφιβολία πως οι εξελίξεις στην υπόθεση 
του ΟΠΕΚΕΠΕ, που οδήγησαν τελικά και σε μίνι 
ανασχηματισμό, σηματοδοτούν πολιτικά μία ακόμη 
σημαντική δοκιμασία για την κυβέρνηση. Έστω και αν 
οφείλει να αναγνωρίσει κανείς ότι το Μαξίμου επέδειξε 
άμεσα πολιτικά αντανακλαστικά με την παραίτηση ενός 
υπουργού και τριών υφυπουργών.
Μπορεί το επιχείρημα περί διαχρονικότητας του 
προβλήματος με τις ευρωπαϊκές ενισχύσεις να είναι 
αδιαμφισβήτητο, δεν θα μπορούσε όμως η ΝΔ να 
κρυφτεί πίσω από αυτό για τις πολιτικές ευθύνες που 
της αναλογούν. Και είναι θετικό που ο πρωθυπουργός 
ξεκαθάρισε χθες ότι από τον ίδιο δεν πρόκειται να 
ακούσουμε κανένα συμψηφισμό με το παρελθόν, στη 
λογική "και οι άλλοι τα ίδια έκαναν", που να δικαιολογεί 
αδράνεια για το παρόν και το μέλλον.
Είναι κυβέρνηση έξι ετών και ως εκ τούτου φέρει 
την ευθύνη για τις συνέπειες όσων κάνει, αλλά και 
για όσα δεν έχει κάνει μέχρι τώρα. Οι προηγούμενες 
κυβερνήσεις έχουν κριθεί από τους πολίτες, τώρα 
κρίνεται η σημερινή. Τόσο για τις πράξεις, όσο και για 
τις παραλείψεις της. Και στην περίπτωση του ΟΠΕΚΕΠΕ 
αναδεικνύονται παραλείψεις που επέτρεψαν να 
συνεχίζονται επί των ημερών της συμπεριφορές και 
πρακτικές που εξοργίζουν την κοινωνία.
 Ένας σοβαρός πολιτικός κίνδυνος που διαγράφεται 
τώρα για την κυβέρνηση, είναι οι συγκεκριμένες 
εξελίξεις να «θολώσουν» το θετικό αφήγημα που 
προβάλει για την επόμενη διετία. Την μεταρρυθμιστική 
ατζέντα δηλαδή, με την οποία θα διεκδικήσει την θετική, 
συνολική αξιολόγηση των πολιτών στις κάλπες του 
2027.
Διότι, ποιές είναι οι μεγάλες προτεραιότητες που 
επικαλείται  η κυβέρνηση για το δεύτερο μισό της 
θητείας της; Οι τολμηρές «μεταρρυθμίσεις», η 
σύγκρουση με το «βαθύ κράτος», η «νομιμότητα 
παντού» κ.ο.κ.
Όλα αυτά δηλαδή που σε καμία περίπτωση δεν μπορεί 
να συνυπάρχουν ούτε με το άρωμα πελατειακών 
συμπεριφορών και ρουσφετολογικών πρακτικών  
που αναδύεται από τις συνομιλίες στον ΟΠΕΚΕΠΕ, 
ούτε με την αίσθηση ότι μετά από έξι χρόνια γαλάζιας 
διακυβέρνησης, σοβαρές παθογένειες του κράτους 
έχουν παραμείνει τελικά άθικτες.

n   Ώρα σημαντικών αποφάσεων για τον Κυριάκο Μητσοτάκη με φόντο τις ενδοκυβερνητικές παρενέργειες της δικογραφίας για τον ΟΠΕΚΕΠΕ που ήδη επέφερε  παραιτήσεις ενός υπουργού  
(Μ. Βορίδης) και τριών υφυπουργών (Τ. Χατζηβασιλείου, Χρ. Μπουκώρος, Δ. Σταμενίτης).

Με την υπογραφή του
Απόστολου Χονδρόπουλου



}

}

Το σκάνδαλο του 
ΟΠΕΚΕΠΕ έγινε σεισμός, 

αφού στο ΠΑΣΟΚ 
διαπίστωσαν «σαφείς 

ποινικές ευθύνες» 
για υπουργούς, 

στρώνοντας το έδαφος 
για αίτημα συγκρότησης 

προανακριτικής.
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n   Ο σεισμός με τον ΟΠΕΚΕΠΕ, η Πανελλαδική Συνδιάσκεψη του Δικτύου Νεολαίας την προσεχή Κυριακή 6 Ίουλίου και το γεμάτο καλεντάρι του Νίκου Ανδρουλάκη και των 
ηγετικών στελεχών, με σημαντικά κοινοβουλευτικά και πολιτικά γεγονότα – σταθμούς από τώρα μέχρι και τον Σεπτέμβριο

ΡΕΠΟΡΤΑΖ:  
ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΚΟΥΚΛΟΥΜΠΕΡΗΣ

Οι ραγδαίες πολιτικές εξελί-
ξεις εντός χώρας και η πολύ 
έντονη γεωπολιτική αστάθεια 
διεθνώς κάνουν άπαντες στο 
ΠΑΣΟΚ να θεωρούν δεδο-
μένο ότι το φετινό καλοκαίρι, 
στελέχη και ηγεσία, θα το πε-
ράσουν στα -όχι τόσο ευάερα 
και ευήλια- γραφεία της Χαρι-
λάου Τρικούπη και στην καλύ-
τερη περίπτωση στα πιο ανα-
βαθμισμένα της Βουλής.

Το σκάνδαλο του ΟΠΕΚΕ-
ΠΕ έγινε σεισμός, αφού στο ΠΑ-
ΣΟΚ διαπίστωσαν «σαφείς ποι-
νικές ευθύνες» για υπουργούς, 
στρώνοντας το έδαφος για αίτη-
μα συγκρότησης προανακριτι-
κής, ενώ μερικές ώρες μετά την 
προτροπή σε παραίτηση του Μά-
κη Βορίδη και των εμπλεκόμενων 
κυβερνητικών στελεχών στη δι-
κογραφία, ο πρωθυπουργός απέ-
πεμψε τον πρώην υπουργό Αγρο-
τικής Ανάπτυξης και τρεις ακόμη 
υφυπουργούς.  Την ίδια στιγμή, 
η συσταθείσα προανακριτική για 
τον Κώστα Καραμανλή και το δυ-
στύχημα των Τεμπών έχει αρχίσει 
τις συνεδριάσεις της και θα φτάσει 
εκτός απροόπτου ως 20 Ιουλίου, 
έστω κι αν η διαδικασία έχει χα-
ρακτηριστεί fast track. Επιπλέον, 
την Πέμπτη, ο υπουργός Εξωτε-
ρικών Γιώργος Γεραπετρίτης θα 
ενημερώσει την Επιτροπή Εθνι-
κής Άμυνας και Εξωτερικών Υπο-
θέσεων της Βουλής για τις εξελί-
ξεις στη Μέση Ανατολή, ενώ από 
την αξιωματική αντιπολίτευση 
σκοπεύουν να θέσουν επί τάπη-
τος και άλλα σοβαρά εθνικά θέ-
ματα όπως η στάση μας έναντι της 
Τουρκίας, η Λιβύη και η εξέλιξη 
της υπόθεσης με την Αίγυπτο και 
τη Μονή Σινά.

Θα πρέπει επίσης να ληφθεί 
υπόψη ότι για το Νίκο Ανδρου-
λάκη η φετινή Διεθνής Έκθεση 

Θεσσαλονίκης, όπου για πρώ-
τη φορά θα παραστεί ως αρχη-
γός της αξιωματικής αντιπολίτευ-
σης, κρίνεται ως ένας κορυφαίος 
σταθμός στην προσπάθεια να εμ-
φανιστεί το ΠΑΣΟΚ η εναλλα-
κτική δύναμη διακυβέρνησης, 
γεγονός που ισοδυναμεί με αρκε-
τές εβδομάδες προεργασίας μέ-

χρι το δεύτερο Σαββατοκύριακο 
του Σεπτεμβρίου.

Ορόσημο υψηλού συμβολι-
σμού είναι εξάλλου η επέτειος 
της 3ης του Σεπτέμβρη, που φέ-
τος είναι αφιερωμένη στο δημο-
γραφικό και την περιφερειακή 
ανάπτυξη, δύο θέματα και μια δι-
οργάνωση, που απαιτούν ικανο-

ποιητική προετοιμασία. Κι αν για 
τα περισσότερα από τα παραπάνω 
ειπωθεί ότι υπάρχει ή μπορεί να 
εξευρεθεί χρόνος, δεν ισχύει το 
ίδιο για Πανελλαδική Συνδιάσκε-
ψη του Δικτύου Νεολαίας, για την 
οποία είχε γράψει η ipaper και δι-
εξάγεται την προσεχή Κυριακή 6 
του μήνα στο Στάδιο Ειρήνης και 

Φιλίας. Η επίμαχη πολιτική πρω-
τοβουλία, που «τρέχει» ο γραμμα-
τέας Ανδρέας Σπυρόπουλος αξι-
ολογείται ως μεγάλης σημασίας 
από τον πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ, 
προκειμένου το κόμμα του, πρώ-
τον, να πάψει να έχει ακροατήριο 
-ως επί τω πλείστω- μεσήλικες 
και ηλικιωμένους και να επανα-

συνδεθεί με τα δυναμικά στρώμα-
τα της κοινωνίας όπως οι φοιτητές 
και οι νέοι εργαζόμενοι. Δεύτε-
ρον, να αποκτήσει ξανά μετά από 
σχεδόν 12 χρόνια αδράνειας, συ-
γκεκριμένη δομή, υπόσταση και 
πυρήνες στην -πάντοτε καθορι-
στική- δεξαμενή της νέας γενιάς, 
ιδίως σε μια εποχή αποϊδεολογι-

κοποίησης από τη μια πλευρά και 
από την άλλη, συγκρούσεων για 
το μέλλον και το είδος της ανώτα-
της εκπαίδευσης. Η επικείμενη δι-
οργάνωση φιλοδοξεί να αποτελέ-
σει το εφαλτήριο για την επόμενη 
ημέρα του πράσινου νεολαιίστι-
κου κινήματος και ενός συνεδρί-
ου νεολαίας ΠΑΣΟΚ το 2026.

*

ΤΑ ΘΕΡΙΝΑ ΚΑΙ ΦΘΙΝΟΠΏΡΙΝΑ ΟΡΟΣΗΜΑ ΤΟΥ ΠΑΣΟΚ
ΓΕΜΑΤΟ ΚΑΛΕΝΤΑΡΙ

Με την υπογραφή του
Δημήτρη Κουκλουμπέρη

Καιγόμαστε, αλλά δεν 
μας καίγεται καρφί;  
Δυστυχώς ούτε φέτος ξεκινήσαμε καλά. Η αντιπυρική 
περίοδος εγκαινιάστηκε με μια μεγάλη πυρκαγιά που 
κατέκαψε χιλιάδες στρέμματα γης στη Χίο αλλά και στην 
Παλαιά Φώκαια.
Κάθε χρόνο τα ίδια και χειρότερα. Οι φωτιές δεν είναι κάτι 
εύκολο και βεβαίως υπάρχουν πάντα οι εμπρησμοί. Επειδή 
έτσι είναι και η κλιματική κρίση έχει κάνει τις φωτιές πιο 
απρόβλεπτες και ανθεκτικές, θα έπρεπε να προετοιμαζόμαστε 
καλύτερα. Το κάνουμε; Όχι. Έχουμε περισσότερα μέσα; 
Ναι. Η πρόληψη είναι όμως το άλφα και το ωμέγα. Και εκεί 
πάσχουμε. Το πάθημα δεν γίνεται μάθημα.
Ένα χαρακτηριστικό παράδειγμα χαλαρότητας είναι η 
παράταση στον καθαρισμό των οικοπέδων, τα οποία 
αποτελούν παράγοντα κινδύνου. Με το προσωπικό; Μήπως 
πάμε καλύτερα; Εποχικοί πυροσβέστες παραιτούνται. 
Τουλάχιστον σε κάποια νησιά. Οι 7 από τους 9 εποχικούς 
στη Σκιάθο και άλλοι σε Τζια, Τήνο και Λέσβο. Ο λόγος; Διότι 
μετακινήθηκαν εκεί εν μέσω τουριστικής περιόδου χωρίς να 
ληφθεί μέριμνα για τη διαμονή τους. Επιτελικό κράτος, σου 
λέει μετά…
Άλλο κεφάλαιο: Τα ευρωπαϊκά κονδύλια για την πρόληψη 
των πυρκαγιών. Πόσο καλά τα αξιοποιούμε; Το θέμα 
εξέτασε το Ευρωπαϊκό Ελεγκτικό Συνέδριο: Χαμηλή 
απορροφητικότητα μόλις 10% από το Ευρωπαϊκό Γεωργικό 
Ταμείο, ενώ έχουν μειωθεί στο 25% τα κονδύλια για την 
αναδάσωση.
Την ίδια στιγμή, τα έργα πρόληψης που επιλέγονται για 
χρηματοδότηση δεν εστιάζουν πάντα στις περιοχές με τις 
μεγαλύτερες ανάγκες, διότι ο κατάλογος συντάχθηκε πριν 
από 45 χρόνια (!), με αποτέλεσμα να μην αξιοποιούνται 
σωστά οι ευρωπαϊκές επιχορηγήσεις.
Πάντως, το Παγκόσμιο Παρατηρητήριο για τα Δάση δεν 
αφήνει κανένα περιθώριο για αμέλεια και εφησυχασμό: Το 
2024, οι καταστροφικότερες πυρκαγιές της τελευταίας 20ετίας 
εξαφάνιζαν κάθε λεπτό παρθένα τροπικά δάση αντίστοιχα με 
την έκταση που έχουν 18 γήπεδα ποδοσφαίρου. Συνολικά, 
καταστράφηκαν 67 εκατ. στρέμματα δάσους, έκταση ίση 
με εκείνη του Παναμά, ενώ σύμφωνα με στοιχεία της ΕΕ σε 
βάθος 5ετίας, έκταση ίση με μιάμιση Αττική γίνεται στάχτη 
κάθε χρόνο!
Αναρωτιέμαι, τι άλλο πρέπει να συμβεί για να πάρουμε 
τα σωστά μέτρα έγκαιρα και να μην αντιμετωπίζουμε τις 
πυρκαγιές επιπόλαια και αδιάφορα;
θα εξασκήσουν τη φαντασία τους, βράζοντας στο 
διαμέρισμά τους. 



        

}

}

Πέρα από τις 
αντικειμενικές δυσκολίες 

που αντιμετωπίζει ο 
ΣΥΡΙΖΑ, οι όποιες διαθέσεις 

του Αλέξη Τσίπρα, όσο 
δεν διευκρινίζονται, 

παραμένουν σταθερά 
ένα κεντρικό ζήτημα που 
δυσχεραίνει τις απόπειρες 
επανεκκίνησης από μια 

ξεκάθαρη αφετηρία.
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Ο ΣΥΡΙΖΑ ΣΤΗ ΣΚΙΑ ΤΟΥ ΤΣΙΠΡΑ ΚΑΙ ΤΏΝ ΧΑΜΗΛΏΝ ΠΟΣΟΣΤΏΝ  
STANDBY ΚΕΝΤΡΙΚΩΝ ΣΤΕΛΕΧΩΝ  

Κύκλοι   
Με τις χθεσινές αρχαιρεσίες για την εκλογή της 
Κεντρικής Επιτροπής του κλείνει για τον ΣΥΡΙΖΑ ένας 
εξαιρετικά δύσκολος εσωκομματικός κύκλος που 
σημαδεύτηκε από αποχωρήσεις και αποστασιοποιήσεις 
κεντρικών ή λιγότερο κεντρικών στελεχών του, 
συμβάλλοντας έτσι στο περαιτέρω τσαλάκωμα 
της εικόνας του κόμματος. Η ολοκλήρωση των 
κομματικών διαδικασιών με το Συνέδριο και τη νέα ΚΕ 
που αποτυπώνει τη νέα κομματική ακτινογραφία που 
ουδεμία σχέση έχει με εκείνη του πάλαι ποτέ κραταιού 
ΣΥΡΙΖΑ, ανοίγει όμως και έναν νέο κύκλο για την 
Κουμουνδούρου. Ωστόσο, αυτός δεν συνοδεύεται 
προς το παρόν από κάποια νέα δεδομένα που θα 
μπορούσαν να κάνουν την ηγεσία του να αισιοδοξεί 
στο κυνήγι του στόχου της ανάκαμψης. 
Οι δημοσκοπήσεις που ως «φωτογραφίες της στιγμής» 
αποτυπώνουν στον πολιτικό φακό της κοινής γνώμης 
ένα κόμμα που δεν ελκύει το ενδιαφέρον παρά μόνο 
μικρού μέρους των μέχρι πρότινος ψηφοφόρων 
του, συνεχίζουν να λειτουργούν για τον ΣΥΡΙΖΑ ως 
η σοβαρότερη διαρκής υπενθύμιση της τεράστιας 
δυσκολίας που έχει μπροστά του για ανάταξη. Η 
δημοσκόπηση της Interview που έδειξε τον ΣΥΡΙΖΑ 
να υποχωρεί από το 4,6% στο 2,9% τον τελευταίο 
μήνα, προκάλεσε την οργή της Κουμουνδούρου που 
αμφισβήτησε ως ψευδή τη μέτρηση «λίγες μέρες 
μετά τη διεξαγωγή του Συνεδρίου του, σε ποσοστό 
που ουδεμία σχέση έχει όχι μόνο με τις υπόλοιπες 
μετρήσεις, αλλά και την ίδια την πραγματικότητα». 
Κι αν η οργή της Κουμουνδούρου δικαιολογείται 
πολιτικά δεδομένου ότι πρώτη φορά σε δημοσκόπηση 
έσπασε το ταμπού του 3% για τον ΣΥΡΙΖΑ, το 
αποτέλεσμα της MRB με 4,9%, αν και υψηλότερο, 
δεν μπορεί να προκαλεί ιδιαίτερη αισιοδοξία αφού 
περιγράφει μια σταθερά συνεχιζόμενη πτώση. 
Το μαγείρεμα των δημοσκοπήσεων, εφόσον ισχύει 
όπως διαχρονικά καταγγέλλουν τα κόμματα κατά 
καιρούς, είναι πρωτίστως ζήτημα δημοκρατίας. 
Όσον αφορά στον ΣΥΡΙΖΑ όμως, ίσως το βαθύτερο 
πρόβλημα που έχει να αντιμετωπίσει δεν είναι 
αν ισχύει ή όχι το πολύ κακό ποσοστό μιας 
δημοσκόπησης, αλλά ότι μια τέτοια εξέλιξη πλέον 
μπορεί να θεωρείται πιθανή. 

Με την υπογραφή του
Νίκου Λιονάκη

*

ΡΕΠΟΡΤΑΖ:  
ΝΙΚΟΣ ΛΙΟΝΑΚΗΣ

Έχοντας ανά χείρας τον κατά-
λογο με τα αποτελέσματα που 
διαγράφουν τη νέα ισορροπία 
στην ΚΕ, ο Σωκράτης Φάμελ-
λος θα επιχειρήσει σύντομα 
ένα ρετουσάρισμα σε επίπε-
δο προσώπων σε θέσεις-κλει-
διά. Στόχος αφενός να υπάρξει 
αντιστοίχηση με τη δυναμική 
της καινούριας ανθρωπογε-
ωγραφίας και, αφετέρου, με 
το ανακάτεμα της τράπουλας 
να εξαντλήσει τις όποιες δυ-
νατότητες για ένα επικοινωνι-
ακό σοκ. Όμως το εγχείρημα 
της ανάκαμψης είναι πολύ δύ-
σκολο μιας και οι δυσχερείς 
συνθήκες και τα αγκάθια πα-
ραμένουν αμετάβλητα, αν δεν 
υψώνονται και επιπλέον εμπό-
δια για την Κουμουνδούρου. 

Πέρα από τις αντικειμενικές 
δυσκολίες που αντιμετωπίζει ο 
ΣΥΡΙΖΑ, οι όποιες διαθέσεις του 
Αλέξη Τσίπρα, όσο δεν διευκρινί-
ζονται, παραμένουν σταθερά ένα 
κεντρικό ζήτημα που δυσχεραίνει 
τις απόπειρες επανεκκίνησης από 
μια ξεκάθαρη αφετηρία. 

Η αρνητική εικόνα του κόμμα-
τος, σε συνδυασμό με την κούρ-
σα ΠΑΣΟΚ-Πλεύσης Ελευθε-
ρίας για τη δεύτερη θέση και σε 
κάθε περίπτωση τις σχετικά χα-
μηλές δημοσκοπικές πτήσεις αμ-
φότερων, εξηγεί και τη στάση 
αναμονής που κρατά ο πρώην 
πρωθυπουργός για το πώς θα κι-
νηθεί σε αυτό το ζοφερό περιβάλ-
λον από το οποίο εκτιμά ότι μπορεί 
να βγει αλώβητος όσο δεν εμπλέ-
κεται ενεργά. Εξηγεί όμως και το 
standby κεντρικών στελεχών του 
κόμματος, αλλά και του χώρου ευ-
ρύτερα. Η παραμονή ορισμένων 
βουλευτών στο στάτους των ανε-
ξάρτητων, όπως μεταξύ άλλων η 
Αθηνά Λινού ή ο Ευάγγελος Απο-
στολάκης, αξιολογείται ως «πάγω-
μα» εν αναμονή των εξελίξεων. 
Υπ’ αυτή την έννοια επηρεάζονται 
και οι εξελίξεις σε άλλα κόμματα 

-όπως το ΠΑΣΟΚ που θα ήθελε 
να εντάξει κάποιους ακόμα ανε-
ξάρτητους στην ΚΟ-, αλλά και τη 
Νέα Αριστερά που παραμένει δι-
χασμένη για το επόμενο βήμα της.

Ο Γιάννης Δραγασάκης, ιστο-
ρικό στέλεχος του χώρου, σε κεί-
μενο του για τον ΣΥΡΙΖΑ υποστή-
ριξε ότι «η κριτική αποτίμηση της 
δράσης του ίδιου και των κοινω-

νικών κινημάτων με τα οποία συ-
μπορεύτηκε, μπορεί να αποδει-
χθεί πολύτιμη παρακαταθήκη στις 
αναζητήσεις για το νέο αριστερό 
ριζοσπαστικό σχέδιο και το πολι-
τικό υποκείμενο που ζητά η επο-
χή μας».

«Μήπως ο κ. Τσίπρας σας πρι-
ονίζει την καρέκλα;», ρωτήθηκε ο 
Σ. Φάμελλος, για να απαντήσει 

τυπικά ότι «ο Αλέξης Τσίπρας ήταν 
στο συνέδριο του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ» 
και ότι «έχουμε διατυπώσει από 
πολύ νωρίς την πρόταση για ανα-
σύνθεση του προοδευτικού χώ-
ρου και είμαστε στην ίδια γραμμή, 
όλος ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ, για να μπο-
ρέσουμε να πετύχουμε αυτό που 
χρειάζεται ο ελληνικός λαός». «Η 
εικόνα εσκεμμένης σύγχυσης που 

δημιουργείται τις τελευταίες εβδο-
μάδες, ότι θα γίνει μια νέα διάσπα-
ση και μια νέα σύγκρουση μετα-
ξύ Τσίπρα και ΣΥΡΙΖΑ, είναι και 
εκτός πραγματικότητας και στερεί-
ται πολιτικής λογικής», δήλωσε ο 
Κώστας Ζαχαριάδης. «Μακάρι», 
σχολίασε, «να αναλάβει πρωτο-
βουλίες ο Αλέξης Τσίπρας. Ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ πολιτικά και συγκροτημένα, 

με τις θέσεις του, την ηγεσία και το 
πρόγραμμά του, θα προσέλθει για 
να συζητήσει, είτε πάρει πρωτο-
βουλίες ο κ. Τσίπρας, η κ. Κατσέ-
λη ή ο κ. Κοτζιάς».  

Ο ενισχυμένος εσωκομματι-
κά Παύλος Πολάκης  αμέσως με-
τά το Συνέδριο καλούσε για πολλο-
στή φορά τον «σύντροφο Αλέξη» 
να ξεκαθαρίσει σύντομα τι θέλει 

να κάνει, γιατί τα ΜΜΕ αξιοποιούν 
«αυτή την αβεβαιότητα» και γίνεται 
ζημιά. «Δεν πιστεύω ότι ο Αλέξης 
Τσίπρας θα προχωρήσει σε κάτι 
προκαλώντας διαλυτική προοπτι-
κή για τον ΣΥΡΙΖΑ ή προκαλώ-
ντας πληγή στο σώμα της Αριστε-
ράς αναζητώντας την τύχη μας στην 
Κεντροαριστερά ή στο Κέντρο», 
σχολίασε ο Χρ. Γιαννούλης.



}

}

10 χαρακτηριστικές 
φράσεις και δράσεις 

των «πρωταγωνιστών» 
της εγχώριας και της 
διεθνούς πολιτικής 

σκηνής. Τα "άχαστα" 
της εβδομάδας που δεν 

μπορεί να περάσουν 
απαρατήρητα
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Κυριάκος 
Μητσοτάκης

«Δεν έχω ενημερωθεί πλήρως για το πε-
ριεχόμενο της δικογραφίας. Θα το κάνω πο-

λύ σύντομα και όταν πάρω τις αποφά-
σεις μου θα τις μάθετε» δήλωνε από 

τις Βρυξέλλες λίγες ώρες πριν 
από το μπαράζ των παραιτήσε-

ων, αφήνοντας να εννοηθεί 
πως έρχονται εξελίξεις.

Κώστας  
Σκρέκας

Ο Ανδρέας Καρασαρίνης, 
γραμματέας αγροτικού τομέα της Νέας 

Δημοκρατίας και ο Γιάννης Τρουλλινός, 
μέλος της πολιτικής επιτροπής του 
κόμματος, έστειλαν τις επιστολές 
παραίτησης στον γραμματέα του 

κόμματος, Κώστα Σκρέκα, ο 
οποίος τις έκανε αμέσως 

δεκτές.

Γιώργος 
Στρατάκος

Στο πρώτο «κύμα» των παραιτήσεων, 
πέραν των Υπουργών, εκτός 

«σχήματος» βγήκε και ο Γενικός 
Γραμματέας Αγροτικής 

Ανάπτυξης και Τροφίμων.

Μάκης 
Βορίδης

Επειδή η ιδιότητα του υπόπτου τελέσεως 
αξιόποινου πράξεως δεν συνάδει με 

την ιδιότητα του μέλους της κυβερνήσεως 
και προκειμένου να αφοσιωθώ στην 

υπεράσπιση της αθωότητάς μου 
ενώπιον του κοινοβουλίου, καθώς 
και της τιμής και της υπολήψεώς  

μου, υποβάλλω την 
παραίτησή μου.

Διονύσης 
Σταμενίτης

«Θέλω να διευκρινίσω ότι για το 
ανακύψαν θέμα, αυτό που πραγματικά 

περιέχεται και αναφέρεται στη 
δικογραφία, αφορά ξεκάθαρα σε 

διάλογό μου, στο πλαίσιο της 
άσκησης των αρμοδιοτήτων 

μου.»

Κώστας 
Τσιάρας

Το πρόστιμο θα καλυφθεί από τον 
προϋπολογισμό. Η δικογραφία δεν δείχνει 

κάτι μεμπτό για πρώην υπουργούς

Χρήστος 
Μπουκώρος

«Η μία και μοναδική περίπτωση στην οποία 
τηλεφώνησα ήταν για να μεταφέρω το αίτημα 

ενός ασθενούς μικροπαραγωγού συμπολίτη, 
καρδιοπαθούς και διαβητικού. Ζητούσε μια 

μικρή παράταση στον προβλεπόμενο 
έλεγχο ώστε να συμμορφωθεί 
με τις διαδικασίες. Το αίτημα 

δεν ικανοποιήθηκε και 
επιβλήθηκε και πρόστιμο».

Τάσος 
Χατζηβασιλείου

Η τηλεφωνική μου επικοινωνία με τον 
πρόεδρο του ΟΠΕΚΕΠΕ το 2021, δεν 
σχετίζεται και δεν αφορά καθόλου το 
αντικείμενο οικονομικής απάτης και 

των παράνομων επιδοτήσεων 
που διερευνώνται από την 
Ευρωπαϊκή Εισαγγελία.

Χρήστος 
Κέλλας

Παρέμεινε στην κυβέρνηση. Στους 
διαλόγους που κατέγραψε η ΕΥΠ 

εντοπίζεται το όνομα του υφυπουργού. 
Σύμφωνα όμως με πηγές από το 

Μέγαρο Μαξίμου η περίπτωση του 
κ. Κέλλα κρίνεται διαφορετική 
«διότι δεν είχε προβληματική 

συνομιλία».

Πόπη 
Παπανδρέου

Η Πόπη Παπανδρέου, γνωστή 
δικαστική λειτουργός από την πλευρά της 

Γενικής Ευρωπαϊκής Εισαγγελίας (και από 
την υπόθεση των Τεμπών), ψάχνει το 

ζήτημα του ΟΠΕΚΕΠΕ και οι διάλογοι 
που αποκαλύπτονται δείχνουν πως 

έχει δημιουργήσει πονοκέφαλο 
σε κάποιους.



}

}*Το απίστευτα 
αποθεωτικό μήνυμα 

του Ρούτε στον Τραμπ, 
έγινε viral: "Ντόναλντ, 
μας οδήγησες σε μια 

πραγματικά πολύ 
σημαντική στιγμή"
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BRAIN 
GAME

Το μήνυμα του στον Αμερικανό 
Πρόεδρο συζητήθηκε στα 
πηγαδάκια της Χάγης

Ο θάνατος του μεγαλύτερου αδελφού 
του από AIDS άλλαξε την οπτική του για 

τη ζωή. «Συνειδητοποίησα ότι ζω μόνο μία φορά. 
Δεν υπάρχει πρόβα, αλλά μόνο μία παράσταση» 

έχει πει ξεκαθαρίζοντας πάντως ότι στην οικογένεια 
δεν υπήρχαν ταμπού για τη σεξουαλικότητα. 
Άγαμος και εκτός σχέσης για πολλά χρόνια, 

έχει διαψεύσει ότι είναι γκέι και έχει 
επανειλημμένα σχολιάσει εμφατικά ότι 
«το τελευταίο ταμπού στην Ολλανδία 

είναι να ζεις μόνος».

Στην Ολλανδία, τον έλεγαν Mr 
Teflon, καθώς ξεχώριζε για την ικανότητα 
του να ξεγλιστρά από σκάνδαλα χωρίς να 
επηρεάζεται η εικόνα του. Την ίδια στιγμή, 

έδειχνε στους Ολλανδούς ότι ήταν ένας 
κανονικός άνθρωπος, που θα έμενε ξύπνιος 
αν χρωστούσε πολλά χρήματα στην τράπεζα 

ενώ κάποτε αρνήθηκε να αφήσει μία 
καθαρίστρια να σφουγγαρίσει τον 
καφέ που έριξε εκείνος στη Βουλή, 

επιμένοντας να το κάνει ο 
ίδιος.

Με κολακείες και επαίνους εξυμνεί τον 
Αμερικανό Πρόεδρο για την εξωτερική του 
πολιτική και την αποφασιστική του δράση 

στον πόλεμο με το Ιράν. Ο ίδιος ο Τραμπ, ενώ 
πετούσε προς τη Χάγη και την Σύνοδο του ΝΑΤΟ, 
δημοσίευσε τα κολακευτικά σχόλια που του είχε 

στείλει με SMS, ενώ όταν o Αμερικανός Πρόεδρος 
παρομοίασε τις εχθροπραξίες Ισραήλ - Ιράν με 

καβγά μικρών παιδιών, με δόση χιούμορ 
ανέφερε ότι «ο μπαμπάκας πρέπει 

κάποιες φορές να χρησιμοποιεί 
σκληρή γλώσσα».

Λάτρης της ήσυχης και λιτής ζωής μετακινείται 
με το ποδήλατο αλλά και με ένα παλιό Saab 

που χρησιμοποιεί μόνο όταν βιάζεται. Είναι 
άνθρωπος της συνήθειας. Ζει στο ίδιο σπίτι 
που αγόρασε από τότε που ήταν φοιτητής, 

πάει με τους ίδιους φίλους κάθε χρόνο 
διακοπές. Μέχρι το 2020, που την έχασε, 

έβγαζε ανελλιπώς μια φορά τη βδομάδα 
τη μαμά του για φαγητό. Ταλαντούχος 

πιανίστας, σε νεαρή ηλικία, είχε σκεφτεί 
να ασχοληθεί επαγγελματικά.

Απλός και 
προσγειωμένος

Εν μέσω γεωπολιτικών αναταράξεων, 
φιλοατλαντιστής αλλά και πραγματιστής, 

κάνει τα πάντα για να κρατήσει τον Τραμπ 
ευχαριστημένο και εντός της Συμμαχίας, πιστώνοντας 

του, ότι έπεισε τους Ευρωπαίους να αυξήσουν τις 
αμυντικές δαπάνες στο 5% από το 2% που ίσχυε 
μέχρι σήμερα. Του δίνει τη "νίκη" που θέλει σε 
επικοινωνιακό επίπεδο, για να εξασφαλίσει τη 
συνοχή της συμμαχίας παρότι δέχεται κριτική 

για  αδυναμία ακόμα και για υποτέλεια." 
Δεν νομίζω, είναι θέμα γούστου, 

είναι καλός φίλος" θα πει ο 
ίδιος.  

«Φιλοατλαντιστής 
πραγματιστής»

Ο «μπαμπάκας» 
 Τραμπ

ΣΤΟ ΜΥΑΛΟ 
ΤΟΥ ΜΑΡΚ ΡΟΥΤΕ

Ο Μαρκ Ρούτε γεννήθηκε στη Χάγη σε μια 
αστική οικογένεια. Ο πατέρας του, έμπορος 

βρέθηκε  εκεί, όταν επέζησε από ένα ιαπωνικό 
στρατόπεδο καταναγκαστικής εργασίας στη 
Ινδονησία,  έχασε όμως εκεί την πρώτη του 
γυναίκα και παντρεύτηκε στην Ολλανδία, 
την αδελφή της με την οποία έκανε άλλα 

τρία παιδιά, ανάμεσα τους  και ο 
Μαρκ που ήταν ο μικρότερος.

Από τη θέση του μακροβιότερου Πρωθυπουργού 
της Ολλανδίας, επαινέθηκε για τη χαμαιλεοντική 

του ικανότητα  να οδηγεί ετερόκλητες συμμαχίες σε 
συναινετικές λύσεις και να  σχηματίζει κυβερνήσεις 
συνασπισμού. Είναι πραγματιστής με αποστροφή 
προς τα οραματικά ιδεώδη συνηθίζοντας μάλιστα 
να παραθέτει τον  πρώην καγκελάριο της Δυτικής 
Γερμανίας, Χέλμουτ Σμιτ: «Όποιος έχει οράματα, 

πρέπει να πάει σε γιατρό». Φιλοατλαντιστής, 
υπήρξε ο ιδανικός υποψήφιος για να 

συσπειρώσει το ΝΑΤΟ στις νέες 
προκλήσεις.

Μια ευκαιρία 
στη ζωή

«Όποιος έχει 
οράματα πρέπει να πάει 

σε γιατρό»

Mr Teflon

Ο ταλαντούχος 
πιανίστας 

με το ποδήλατο



}

}

Τρία άρθρα για τρία 
διαφορετικά ζητήματα. 
Τρεις υπογραφές, με 
τρεις διαφορετικές  

προσεγγίσεις. Θέσεις. 
Απόψεις. Ανάλυση. 

Πλουραλισμός 
στην ipaper
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ΑΠΟΨΕΙΣ

Οι επιλογές Κυριάκου με «άρωμα» 
Καραμανλή - Σαμαρά  

Στο πρόσωπο του νέου υπουργού μεταναστευτι-
κής πολιτικής, Θάνου Πλεύρη, ...εξαντλήθηκε το 
"παρασκήνιο των επιλογών του πρωθυπουργού" 
κυρίως για  την εξίσου  αυστηρή γραμμή που έχει 
με τον προκάτοχό του Μάκη Βορίδη.

Βεβαίως αυτό είναι μόνο το ένα σκέλος, γιατί υπάρ-
χουν κι άλλα πολλά. Ο κ. Πλεύρης πορεύεται από 
20ετιας τουλάχιστον με τους κ. Βορίδη και Γεωργιά-
δη ως βουλευτές και άμεσους συνεργάτες του Γιώρ-
γου Καρατζαφέρη οι οποίοι μετακινήθηκαν στη ΝΔ του 
Αντώνη Σαμαρά τις παραμονές των εκλογών του 2012 
κι έκτοτε πίνουν νερό στο όνομα του.

 Ο νέος υφυπουργός αγροτικής ανάπτυξης Γιάν-
νης Ανδριανός ήταν διευθυντής του γραφείου τύπου του Κώστα 
Καραμανλή από τη δεκαετία του ' 90 και υπουργοποιήθηκε επί 
Αντώνη Σαμαρά στο υπουργείο αθλητισμού. Όσον δε για τον Χά-
ρη Θεοχάρη, νέο υφυπουργό εξωτερικών, διετέλεσε γενικός γραμ-
ματέας εσόδων καθ’ όλη τη διάρκεια της διακυβέρνησης Σαμαρά 
- Βενιζέλου. 

Τέλος ο Χρήστος Δερμεντζόπουλος, διάδοχος του Χρήστου 
Μπουκώρου στο υφυπουργείο ψηφιακής πολιτικής, είναι γιος του 

παλαιού Καραμανλικού βουλευτή Αλεξάνδρου 
Δερμεντζόπουλου, ο οποίος είχε υπηρετήσει υφυ-
πουργός Παιδείας επίσης επί Σαμαρά 

Αυτά για την κυβέρνηση, αφού και στο κόμμα 
κάτι αντίστοιχο συνέβη με τον νέο Γενικό γραμ-
ματέα Κώστα Σκρέκα, γιο του Καραμανλικού Θό-
δωρου Σκρέκα. Μάλιστα  ο Αντώνης Σαμαράς 
του  είχε δώσει πρώτη φορά την ευκαιρία, ορίζο-
ντας τον Υπουργό Ανάπτυξης. 

Οι επιλογές ήταν καλά ζυγισμένες και στόχευ-
αν στον πυρήνα των βασικών εσωκομματικών 
αντιπάλων δηλαδή των κ. Καραμανλή και Σα-
μαρά. Οι φήμες περί πρόωρων εκλογών  έχουν 

φουντώσει για τα καλά και  ο διεμβολισμός  των απέναντι κρίθηκε 
αναγκαίος, ιδίως αυτές τις μέρες της μεγάλης ενδοκυβερνητικής κρί-
σης. 

Όσον δε για το νομοσχέδιο του κ. Βορίδη με το οποίο δεν θα πα-
ρέχεται καν δικαίωμα υποβολής αίτησης ασύλου σε όποιον εισέρχε-
ται παράνομα στη χώρα, είναι βέβαιο ότι θα τροποποιηθεί έως την τε-
λική εξαγωγή του προς συζήτηση στη πύλη το φθινόπωρο "εάν τελικά 
φθάσουμε μέχρι εκεί". 

Εθνική συμμαχία και μεγάλες επενδύσεις 
για τον πόλεμο με τις φλόγες 

Οι καταστροφικές πυρκαγιές της προηγούμενης εβδομάδας στη Χίο και 
την Παλαιά Φώκαια της Αττικής υπενθύμισαν με ζοφερό τρόπο την μό-
νιμη παρουσία του πύρινου εφιάλτη, ο οποίος είναι εδώ και θα μείνει. 

Αν ανατρέξουμε στα στοιχεία της τελευταίας τετραετίας, θα θυμηθού-
με, μεταξύ άλλων, την μεγάλη πυρκαγιά στην Εύβοια το 2021, που απο-
τέφρωσε πάνω από 500.000 στρέμματα, αφήνοντας πίσω της καμένα 
χωριά, κατεστραμμένες περιουσίες και μια κοινωνία σε απόγνωση. Το 
2023 στον Έβρο σημειώθηκε η μεγαλύτερη καταγεγραμμένη πυρκαγιά 
στην ιστορία της Ευρωπαϊκής Ένωσης, με ανθρώπινα θύματα και περισ-
σότερα από 950.000 στρέμματα να γίνονται στάχτη. Την ίδια χρονιά κά-
ηκε το 12% της Ρόδου (πάνω από 150.000 στρέμματα) και χρειάστηκε η 
μεγαλύτερη επιχείρηση εκκένωσης από πυρκαγιά στην Ελλάδα, για να 
απομακρυνθούν 20.000 κάτοικοι και τουρίστες από τα πύρινα μέτωπα. 

Συνολικά, μέσα σε τέσσερα χρόνια υπολογίζεται ότι πάνω από 3 εκατομμύρια 
στρέμματα δασικών και αγροτικών εκτάσεων έχουν καταστραφεί στη χώρα, με δραμα-
τικές επιπτώσεις για το περιβάλλον και τις τοπικές κοινωνίες. 

Η Ελλάδα, μαζί με τις άλλες χώρες της νότιας Ευρώπης (Ισπανία, Πορτογαλία, Γαλ-
λία) ανήκει στις γεωγραφικές ζώνες με τη μεγαλύτερη έκθεση στον κίνδυνο πυρκαγιών 
παγκοσμίως (οι άλλες είναι  η δυτική ακτή των ΗΠΑ, μαζί με τον δυτικό Καναδά, η νό-
τια και ανατολική Αυστραλία). 

Σύμφωνα με τη νέα έκθεση Emerging Risk Trend Talk της Allianz Commercial η  

συχνότητα, η σφοδρότητα και η γεωγραφική εξάπλωση των δασικών 
πυρκαγιών έχουν αυξηθεί σημαντικά τα τελευταία χρόνια, εξαιτίας της 
κλιματικής αλλαγής, της ανθρώπινης δραστηριότητας και της μεταβο-
λής στις χρήσεις της γης. 

Οι καταστροφικές πυρκαγιές γίνονται ολοένα μεγαλύτερες και συ-
χνότερες. Οι επιπτώσεις των χειρότερων πυρκαγιών της τελευταίας δε-
καετίας, όσον αφορά τις υλικές ζημιές και τις απώλειες ανθρώπινων 
ζωών, είναι σημαντικά μεγαλύτερες από οποιαδήποτε καταγεγραμμένη 
περίοδο των τελευταίων 50 έως 100 ετών σε ορισμένες περιοχές.

Η κλιματική αλλαγή εντείνει τον κίνδυνο καθώς αυξάνει τη διαθέσι-
μη καύσιμη ύλη, την ξηρότητα της βλάστησης, την ένταση των ανέμων, 
τη συχνότητα κεραυνών και την εξάπλωση εύφλεκτων ειδών χλωρίδας. 

Τα 10 θερμότερα έτη από το 1850 έως σήμερα καταγράφηκαν όλα την τελευταία δεκαε-
τία (2015–2024), με το 2024 να είναι το θερμότερο καταγεγραμμένο έτος. 

Εκτός από την κλιματική αλλαγή, αυξάνεται η έκθεση σε κινδύνους λόγω αλλα-
γών στη χρήση γης, ειδικά στις λεγόμενες «ζώνες διεπαφής άγριας φύσης και αστικού 
ιστού», δηλαδή σε περιοχές όπου η ανθρώπινη ανάπτυξη επεκτείνεται μέσα σε φυσικές 
περιοχές με βλάστηση που είναι επιρρεπείς σε πυρκαγιές. 

Συμπερασματικά, η χώρα μας είναι σε κατάσταση διαρκούς πολέμου με τις φλό-
γες και για να περιορίσει τις απώλειες χρειάζεται: εθνική συμμαχία, στρατηγικό σχέδιο 
και μεγάλες επενδύσεις –αντίστοιχες εκείνων για την άμυνα- σε προσωπικό και μέσα. 

Tου Δημήτρη Κυριακόπουλου
Δημοσιογράφος iPaper

*

Παρά τη μείωση του κόστους δανεισμού, πολλοί δανειολήπτες εξακολουθούν να βρίσκονται σε αδιέξοδο. 
Οι καθυστερήσεις πληρωμών αυξάνονται, ιδίως σε στεγαστικά και καταναλωτικά δάνεια με κυμαινόμενο 
επιτόκιο. Τα στοιχεία της Τράπεζας της Ελλάδος δείχνουν ότι, αν και το μέσο επιτόκιο των στεγαστικών 

κυμαίνεται στο 3,65%, τα υπόλοιπα των καθυστερούμενων οφειλών αυξάνονται επικίνδυνα, ιδίως σε 
ευάλωτα νοικοκυριά που επηρεάστηκαν από την ενεργειακή και πληθωριστική κρίση.

Πρέπει να το πάρουμε απόφαση, ζούμε μια νέα πραγματικότητα με την κλιματική κρίση και η χώρα μας 
θα βρίσκεται σε πύρινο κλοιό για αρκετούς μήνες κάθε χρόνο. 

Tου Δημήτρη Γιαννακόπουλου,   
δημοσιογράφος iPAPER



}

}*Στην πραγματικότητα, 
όπως έχει αναδείξει 
η «IP», οι  ελληνικές 

τράπεζες εξακολουθούν 
να αντιμετωπίζουν 
με διστακτικότητα 
τις μικρομεσαίες 
επιχειρήσεις και 

να επενδύουν στην 
ασφάλεια των μεγάλων 

παικτών
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ΕΠΙΧΕΙΡΕΙΝ

Ποιες επιχειρήσεις χρηματοδοτούν οι τράπεζες 
- Η ακτινογραφία των δανειοδοτήσεων 

ΤΟΥ ΔΗΜΗΤΡΗ 
ΚΥΡΙΑΚΟΠΟΥΛΟΥ

Πιέσεις στις τράπεζες, που έχουν 
επιστρέψει στην ισχυρή κερδοφο-
ρία, ασκεί η κυβέρνηση,  προκει-
μένου να ανοίξουν τις στρόφιγγες 
χρηματοδότησης των μικρομεσαί-
ων επιχειρήσεων.  
Είναι ενδεικτικό το μήνυμα του 
υπουργού Εθνικής Οικονομίας και 
Οικονομικών στους τραπεζίτες από 
το βήμα της ετήσιας γενικής συνέ-
λευσης της Ελληνικής Ένωσης Τρα-
πεζών: «Η ελληνική οικονομία με μο-
χλό τις τράπεζες μπορεί να λειτουργεί 
ταυτόχρονα σε δύο επίπεδα: Μπορεί 
να ισχυροποιηθεί σε επίπεδο μικρής 
και μεσαίας επιχειρηματικότητας, σε 
επίπεδο οικογένειας και γειτονιάς. 
Και ταυτόχρονα μπορεί να γεννήσει 
ξανά εθνικούς πρωταθλητές», τόνισε 
ο Κυριάκος Πιερρακάκης. 

Ωστόσο,  στην πραγματικότητα, 
όπως έχει αναδείξει η «IP», οι  ελ-
ληνικές τράπεζες εξακολουθούν να 
αντιμετωπίζουν με διστακτικότητα 
τις μικρομεσαίες επιχειρήσεις και να 
επενδύουν στην ασφάλεια των μεγά-
λων παικτών. 

Η μερίδα του λέοντος στις 
μεγάλες επιχειρήσεις 
Τα στοιχεία της στατιστικής βάσης 
αναλυτικών πιστωτικών δεδομέ-
νων AnaCredit (περιλαμβάνει μι-
κροδεδομένα για τραπεζικές χρη-
ματοδοτήσεις), που παρουσιάζονται 
στην έκθεση της Τράπεζας της Ελ-
λάδος για τη Νομισματική Πολιτική 
2024-2025, δίνουν την πλήρη εικό-
να των δανειοδοτήσεων επιχειρή-
σεων. 

Συγκεκριμένα, η αξία των νέ-
ων συμβάσεων επιχειρηματικών 
πιστώσεων που συνήφθησαν κα-
τά το 2024 ανήλθε σε 28 δισεκ. ευ-
ρώ, ελαφρώς μειωμένη έναντι του 
2023. Ωστόσο, οι οφειλές των επι-
χειρήσεων  προς τα εγχώρια πιστω-
τικά ιδρύματα που αντιστοιχούσαν 
στις εν λόγω συμβάσεις, δηλαδή, 
η αξία των δανείων που όχι απλώς 
συμφωνήθηκαν αλλά και εκταμι-
εύθηκαν το έτος αυτό, ενισχύθη-
καν σημαντικά σε 20,6 δισεκ. ευ-
ρώ, από 12,8 δισεκ. ευρώ ένα έτος 
νωρίτερα. 

Από τη συνολική αξία των εκτα-
μιευμένων νέων δανείων, το μεγα-
λύτερο μερίδιο (δάνεια ύψους 8,5 
δισεκ. ευρώ) κατευθύνθηκε σε επι-
χειρήσεις μεγάλου μεγέθους. Οι 
μεσαίες επιχειρήσεις και οι μικρές 
επιχειρήσεις έλαβαν 3,2 δισεκ. ευ-
ρώ και 1,8 δισεκ. ευρώ αντίστοιχα.

Πάνω από 40% των 
δανείων σε βιομηχανία 
και ενέργεια 
Σύμφωνα με τα στοιχεία της στα-
τιστικής βάσης, οι νέες δανειακές 
συμβάσεις που συνήφθησαν με 
επιχειρήσεις  κατά το 2024 αφο-
ρούσαν κυρίως εταιρίες που δρα-
στηριοποιούνται στον κλάδο της 
βιομηχανίας και μεταποίησης και 
στην παραγωγή ηλεκτρισμού ή εκ-
μετάλλευση ανανεώσιμων πηγών 
ενέργειας. 

Ειδικότερα, σε όρους αξίας δα-
νειακών συμβάσεων: 21% συν-
δεόταν με επιχειρήσεις βιομη-
χανίας και μεταποίησης, 20% 
ηλεκτρισμού, φυσικού αερίου, νε-
ρού και λυμάτων, 12% χονδρικού 
και λιανικού εμπορίου, 12% μετα-
φορών και αποθήκευσης και 10% 
καταλυμάτων και εστίασης.

62% σε πιστωτικές 
γραμμές 
Μεταξύ των επιμέρους κατηγοριών 
πιστωτικών προϊόντων, μεγαλύτερο 
μερίδιο ως προς την αξία των εκτα-
μιευμένων νέων δανείων (62%) 
αντιστοιχούσε σε πιστωτικές γραμ-
μές,  οι οποίες κατά βάση αφορούν 
δάνεια τακτής λήξης τμηματικών 
εκταμιεύσεων επί μια περίοδο που 
δύναται να υπερβαίνει το ένα έτος. 

Ακολουθούν, με μερίδιο 28%, τα 
δάνεια τακτής λήξης, που στην πρά-
ξη περιλαμβάνουν δάνεια καθορι-
σμένης διάρκειας εκταμιευόμενα 
εφάπαξ, και τέλος, με μερίδιο πε-
ρίπου 9%, οι ανακυκλούμενες πι-
στώσεις, δηλαδή οι πιστώσεις που 
παρέχουν στο δανειολήπτη τη δυ-
νατότητα επαναλαμβανόμενων ανα-
λήψεων. Οι τρεις αυτές κατηγορί-
ες κάλυψαν σχεδόν το σύνολο των 
εκταμιεύσεων νέων τραπεζικών δα-
νείων προς τις εγχώριες μη χρημα-
τοπιστωτικές επιχειρήσεις για το 
2024, με τις εναπομένουσες μορ-
φές δανεισμού (πιστωτικές κάρτες, 
υπεραναλήψεις, χρηματοδότηση με 
εκχώρηση εμπορικών απαιτήσεων 
κ.ά.) να αναλογούν σε λιγότερο από 
1% της αξίας των εκταμιευμένων νέ-
ων δανείων κατά το 2024. 

Σημαντικό ύψος χρηματοδο-
τικών πόρων (αξίας περίπου 3 δι-
σεκ. ευρώ) αφορούσε επιχειρήσεις 
που συστάθηκαν εντός του 2024 για 
τις οποίες δεν υπήρχαν έως το μή-
να αναφοράς (Φεβρουάριο 2025) 
δημοσιευμένα οικονομικά στοιχεία 
ή αριθμός εργαζομένων προκειμέ-
νου για την κατά μέγεθος ταξινόμη-
σή τους. 

Η κάλυψη αναγκών κεφαλαί-
ου κίνησης αναλογούσε σε 45% της 
αξίας των εκταμιεύσεων, με τις μι-

κρές επιχειρήσεις να εμφανίζουν 
ελαφρώς υψηλότερες ανάγκες για 
κεφάλαιο κίνησης αναλογικά με το 
σύνολο της δανειοδότησής τους. 

Το κόστος δανεισμού 
το 2025 
Όπως επισημαίνεται στην έκθεση 
της ΤτΕ για τη Νομισματική Πολιτι-
κή το κόστος τραπεζικού δανεισμού 
των επιχειρήσεων και των νοικοκυ-
ριών γενικά υποχώρησε το τρέχον 
έτος. 

Το κόστος τραπεζικού δανει-
σμού των επιχειρήσεων μειώθη-
κε ελαφρώς περισσότερο, καθώς η 
πλειονότητα των νέων χορηγήσεων 
έφερε επιτόκιο κυμαινόμενο ή στα-
θερό έως ένα έτος. Ως εκ τούτου, το 
μεσοσταθμικό επιτόκιο τραπεζικού 
δανεισμού των επιχειρήσεων δια-
μορφώθηκε κατά μέσο όρο το ά  τε-
τράμηνο του 2025 σε 4,5%, περίπου 
κατά 140 μονάδες βάσης χαμηλότε-
ρα έναντι της μέσης τιμής του ά  τε-
τραμήνου ένα έτος νωρίτερα. 

Τo μεσοσταθμικό επιτόκιο στα 
δάνεια προς μικρομεσαίες επιχει-
ρήσεις, που αντιπροσώπευαν το 
35% της ακαθάριστης ροής επιχει-
ρηματικών δανείων με τακτή λήξη 
το ά  τετράμηνο του 2025, παρέμει-
νε σε επίπεδο ελαφρώς υψηλότερο 

έναντι του μεσοσταθμικού επιτοκί-
ου για το σύνολο των επιχειρήσεων. 

Ειδικότερα, το μεσοσταθμικό 
επιτόκιο διαμορφώθηκε το α΄ τε-
τράμηνο του 2025 κατά μέσο όρο σε 
4,7% στα δάνεια τακτής λήξης και σε 
5,6% στα δάνεια μη καθορισμένης 
διάρκειας, δηλαδή  πάνω από 130 
μονάδες βάσης χαμηλότερα από τα 
αντίστοιχα για το α΄ τετράμηνο του 
2024.

Και το 2025 σημαντικό μερίδιο 
των νέων χορηγήσεων προς επιχει-
ρήσεις  συνδεόταν με προγράμματα 
στο πλαίσιο των σύγχρονων χρημα-
τοδοτικών εργαλείων ή του Μηχα-
νισμού Ανάκαμψης και Ανθεκτικό-
τητας (RRF), με συνέπεια οι τελικοί 
όροι δανεισμού των εγχώριων εται-
ριών να είναι βελτιωμένοι σε σχέση 
με τη στατιστική σειρά των επιτοκί-
ων.

 Ειδικότερα, το ά  τετράμηνο του 
τρέχοντος έτους, 17% των νέων χο-
ρηγήσεων προς επιχειρήσεις υπο-
στηρίχθηκε από χρηματοδοτικά 
εργαλεία και 13% από δάνεια του 
μηχανισμού. Περισσότερο ευνοη-
μένες υπήρξαν οι επιχειρήσεις μι-
κρομεσαίου μεγέθους, των οποί-
ων το μερίδιο στις νέες χορηγήσεις 
που συνδέονταν με χρηματοδοτικά 
εργαλεία ή δάνεια του μηχανισμού 
υπερέβη το 40%.



} }*Σύμφωνα με τη UNICEF 
σχεδόν 500 εκ. παιδιά 

ζουν σε εμπόλεμες 
περιοχές.
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ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ

«Μέση Ανατολή: Μετά από 700 Αποφάσεις του ΟΗΕ και δύο Βραβεία Νομπέλ, 
τη λύση θα δώσει ο... Φάμελλος!»

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ, ΒΟΥΛΕΥΤΗΣ Β3 ΝΟΤΙΟΥ ΤΟΜΕΑ ΑΘΗΝΩΝ Ν.Δ., ΔΗΜΟΣΙΟΓΡΑΦΟΣ

ΕΠΙΜΕΛΕΙΑ: 
ΜΑΡΘΑ 
ΛΕΚΚΑΚΟΥ

Η ίδια η σύγχρονη μεσανατο-
λική τραγωδία – ένα αιματηρό 
και επικίνδυνο κεφάλαιο της 
οποίας ζούμε και σήμερα – ξε-
κίνησε μετά το τέλος του πολέ-
μου.
Χρόνος μπαίνει χρόνος βγαίνει 
η ετήσια έκθεση του Νορβηγικού 
Ινστιτούτου για την Ειρήνη κά-
νει τον απολογισμό των πολέμων 
στον κόσμο και καταλήγει στο ίδιο 
συμπέρασμα: Χρονιά-ρεκόρ μετά 
το 1946!

Χρονιά-ρεκόρ ήταν το 2023, 
χρονιά-ρεκόρ (δηλαδή με περισ-
σότερους πολέμους από το ρεκόρ 
του 2023) και το 2024.

Πληροφορηθήκαμε έτσι ότι 
το 2024 έκλεισε με 61 πολεμικές 
συγκρούσεις σε 36 χώρες. Αν σ’ 
αυτές προσθέσουμε και τις εμφύ-
λιες συρράξεις που συχνά διεξά-
γονται παράλληλα με τους δια-
κρατικούς πολέμους, καθώς και 
τη δράση των τρομοκρατικών ορ-
γανώσεων, τότε ξεπερνάμε τους 
200 πολέμους σε όλον τον κόσμο.

Σε όλους αυτούς τους πολέ-
μους χάνονται στρατιώτες (μό-
νο στον πόλεμο της Ουκρανίας 
έχουν μέχρι στιγμής σκοτωθεί 
1 εκ. Ρώσοι και σχεδόν μισό εκ. 
Ουκρανοί), αλλά και άμαχοι. Οι-
κογένειες ξεκληρίζονται ή εκτο-
πίζονται παίρνοντας τον δρόμο 
της προσφυγιάς, γυναίκες βιάζο-
νται, παιδιά σκοτώνονται, εκτο-
πίζονται, υποφέρουν από οξύ 
υποσιτισμό, βρίσκονται εκτός 
σχολείου, στρατολογούνται από 
ένοπλες ομάδες και ριζοσπαστι-

κοποιούνται, με αποτέλεσμα να 
εργαλειοποιούνται από την τρομο-
κρατία.

Σύμφωνα με τη UNICEF σχε-
δόν 500 εκ. παιδιά ζουν σε εμπό-
λεμες περιοχές. Στο Σαχέλ υπάρ-
χουν 2 εκ. παιδιά-πρόσφυγες, στο 
Σουδάν 3,2 εκ. παιδιά κινδυνεύ-
ουν να πεθάνουν από οξύ υποσι-
τισμό, άλλο ένα εκ. σε Νιγηρία και 
Αιθιοπία, τα εκτοπισμένα Ουκρα-
νόπουλα υπολογίζονται σε 2,5 εκ. 
η σεξουαλική βία κατά των παι-
διών έχει αυξηθεί κατά 1.00%.

Το πρόβλημα είναι πως πολ-
λοί από αυτούς που έχουν την τύ-
χη να ζουν σε χώρες που δεν ζουν 
την φρίκη και τα δεινά του πολέ-
μου, έχουν σπεύσει να φορέσουν 
το πηλήκιο κάποιου στρατοπέδου 
των «πολέμων των άλλων». Δηλα-
δή, διαλέγουν στρατόπεδο.

Υπερασπίζονται τους μεν και 
αδιαφορούν για τα δεινά των δε.  

Λένε ότι τάσσονται υπέρ της Ει-
ρήνης, αλλά αδιαφορούν για τους 
περισσότερους από τους πολέμους.

Διακηρύσσουν ότι τάσσονται 
κατά της τρομοκρατίας, αλλά στην 
πράξη υπερασπίζονται τους φανα-
τικούς και τους εξτρεμιστές.

Με λίγα λόγια εθελοτυφλούν 
σκόπιμα προκειμένου να εξυπηρε-
τήσουν συγκεκριμένες πολιτικές 
επιδιώξεις.

Στην πραγματικότητα δεν είναι 

ανθρωπιστές, απλά εργαλειοποι-
ούν τον πόνο των ανθρώπων υπέρ 
πολιτικών σκοπιμοτήτων.

Όταν, όμως, συμβαίνει αυτό, 
χάνεται η κοινή λογική.

Γιατί μπορεί ο κόσμος μας να 
έχει γίνει εξαιρετικά σύνθετος, 
μπορεί να έχει κυριολεκτικά ανοί-
ξει η πόρτα του φρενοκομείου, αλ-
λά κάτω από τέτοιες δύσκολες συν-
θήκες, μέσα σ’ αυτήν την απόλυτη 
παράνοια, το μεγάλο στοίχημα εί-
ναι να μην χαθεί η κοινή λογική.

Και η κοινή λογική κάνει πάντα 
τα πράγματα απλά!

Γιατί είναι δύσκολο να συμφω-
νήσουμε στο πολύ απλό; 

Για την περίπτωση του Παλαι-
στινιακού να εφαρμοστούν οι απο-
φάσεις του ΟΗΕ, να ληφθούν τα 
αναγκαία μέτρα για την αντιμετώ-
πιση της ανθρωπιστικής κρίσης, 
αλλά και να επιστραφούν οι όμη-
ροι και να αφοπλιστεί η Χαμάς και 
να υπάρξουν εγγυήσεις ασφαλεί-
ας για το Ισραήλ. Δεν αρκεί να λέ-
νε κάποιοι – πολύ βιαστικά είναι 
η αλήθεια, σχεδόν σα να μην θέ-
λουν να ακουστούν – ότι η Χαμάς 
είναι τρομοκρατική οργάνωση, αλ-
λά να μην ζητούν τον αφοπλισμό 
της. Το ζητά ο Παλαιστίνιος ηγέ-
της Αμπού Αμπάς, επομένως τι 
πρόβλημα έχουν οι δήθεν «ειρηνι-
στές»; Μήπως απλά έχουν διαλέξει 
στρατόπεδο;

Για το Ιράν: Ναι στην εκεχει-
ρία, αλλά το Ιράν δεν πρέπει να 
αποκτήσει πυρηνικά όπλα. Το λένε 
όλοι σε όλη την Ευρώπη, σε όλον 
τον κόσμο. Το έλεγε ο Ομπάμα, το 
λέει σήμερα και το γερμανικό κόμ-
μα της Αριστεράς, το Ντι Λίνκε.

Και επιτέλους, τι μικρομεγαλι-
σμός είναι αυτός; Μόνο εδώ στην 
Ελλάδα έχουμε πάντα εύκολες λύ-
σεις για δύσκολα προβλήματα;

Εμφανίζονται διάφορα κόμμα-
τα τα οποία κάνουν προτάσεις για 
το Μεσανατολικό, υποστηρίζοντας 
ότι έχουν τη λύση! Με πρώτον τον 
ΣΥΡΙΖΑ και τον κ. Φάμελλο.

Θέλουν να μας πουν δηλαδή 
ότι μετά από 80 σχεδόν χρόνια πο-
λέμων στην περιοχή, μετά από 800 
Αποφάσεις του ΟΗΕ και δύο Νο-
μπέλ Ειρήνης, ουδείς άλλος κατά-
φερε να λύσει το Μεσανατολικό, 
αλλά… θα το λύσει ο Φάμελλος! 
Ο οποίος επαναλαμβάνει διάφο-
ρα φληναφήματα του τύπου «η λύ-
ση είναι πάντα η ειρήνη και η πρό-
οδος»!

Και όταν τον ρωτάνε αν το Ιράν 
πρέπει να αποκτήσει ατομική βόμ-
βα (που έχει δηλώσει ότι θα την 
χρησιμοποιήσει κατά του Ισραήλ) 
υπεκφεύγει μιλώντας γενικά για 
«απαλλαγή της Μέσης Ανατολής 
από όπλα μαζικής καταστροφής»!

Μιλάμε για αδιανόητα πράγ-
ματα…

n Ογδόντα χρόνια μετά το τέλος του Β΄ Παγκοσμίου Πολέμου εκείνο το «Ποτέ ξανά!» δεν ισχύει πια. Στην πραγματικότητα δεν ίσχυσε ποτέ, αφού 
αμέσως μετά την λήξη εκείνου του πολέμου ξεκίνησε η «φάμπρικα» αυτών που κατ’ ευφημισμόν ονομάστηκαν «πόλεμοι της Ειρήνης».
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Ξεκίνησε την Παρασκευή 27 Ιουνίου και θα διαρκέσει 
έως τις 25 Ιουλίου η περίοδος αποδοχής της πρότασης 
ανταλλαγής των μετοχών της METLEN, προκειμένου 
να προχωρήσει η εισαγωγή της εταιρείας στο 
Χρηματιστήριο του Λονδίνου. Η πρόταση αφορά 
την ανταλλαγή μιας μετοχής της METLEN με μία 
μετοχή της METLEN plc, εταιρείας που έχει συσταθεί 
υπό το αγγλικό δίκαιο. Τα αποτελέσματα της δημόσιας 
πρότασης θα ανακοινωθούν στις 27 Ιουλίου και η 
έναρξη διαπραγμάτευσης στο LSE αναμένεται στις  
4 Αυγούστου.

«Η COSMOTE TELEKOM εδραιώνει περαιτέρω 
τη θέση μας ως μέρος ενός παγκόσμιου ομίλου 
τηλεπικοινωνιών, με σημαντική δύναμη και οικονομίες 
κλίμακας, διαφοροποιώντας μας ακόμα περισσότερο 
από τον ανταγωνισμό» επισήμανε  ο Κώστας Νεμπής, 
πρόεδρος και διευθύνων σύμβουλος του ΟΤΕ, στη 
γενική συνέλευση του ομίλου. Δήλωσε ακόμα ότι η  
αμοιβή των μετόχων έχει οριστεί στα 451 εκατ. ευρώ, 
αποτελούμενη από μέρισμα 72,16 λεπτών ανά μετοχή 
και 153 εκατ. ευρώ που διατίθενται για επαναγορά 
μετοχών. 

Με  την ολοκλήρωση της διαδικασίας εξαγοράς 
των κλινικών της Euromedica από την ΗΜΙΘΕΑ 
ΜΑΕ, ιδιοκτήτρια του νοσοκομείου «Ερρίκος 
Ντυνάν», η εταιρεία μετεξελίσσεται  σε έναν από 
τους μεγαλύτερους ομίλους στην παροχή υπηρεσιών 
πρωτοβάθμιας και δευτεροβάθμιας περίθαλψης 
στην Ελλάδα. Ο νέος όμιλος διαθέτει, μεταξύ 
άλλων, έξι γενικές και μαιευτικές κλινικές σε Αθήνα, 
Θεσσαλονίκη, Ρόδο και Κοζάνη.  Στο δίκτυο των 
κλινικών του απασχολούνται περισσότεροι από 2.500 
εργαζόμενοι και πάνω από 3.500 συνεργάτες ιατροί. 

Η Ελληνικά Οινοποιεία Α.Ε. προχώρησε σε αύξηση 
μετοχικού κεφαλαίου ύψους 6 εκατομμυρίων ευρώ, στο 
πλαίσιο της στρατηγικής της για ενίσχυση της κεφαλαιακής 
της δομής και την υποστήριξη του επενδυτικού πλάνου 
της. Στην αύξηση συμμετείχε ο Γιώργος Δασκαλάκης, 
ιδρυτής και διευθύνων σύμβουλος του ομίλου Kaizen 
Gaming, επενδύοντας ποσό 4,5 εκατομμυρίων ευρώ και 
αποκτώντας μετοχικό ποσοστό 12%. Σημειώνεται, ότι η 
Sterner Stenhus Greece AB, συμφερόντων Ηλία & 
Θωμά Γεωργιάδη, κατέχει το πλειοψηφικό πακέτο των 
μετοχών κατά 55,38%. 

Την εταιρεία «Σάνη Μονοπρόσωπη Ανώνυμος 
Εταιρεία Αναπτύξεως και Τουρισμού» 
ανακήρυξε το Υπερταμείο πλειοδότη 
στον διαγωνισμό για την αξιοποίηση μέσω 
μεταβίβασης δικαιώματος επιφάνειας για 99 
έτη του ακινήτου «Σάνη Κασσάνδρας» (Βόρειο 
Τμήμα), έκτασης 642.280,42 τ.μ., έναντι 
συνολικού τιμήματος ύψους 4 εκατ. ευρώ. Η 
διαγωνιστική διαδικασία για την αξιοποίηση του 
ακινήτου πραγματοποιήθηκε σε μία φάση και το 
οικονομικό αντάλλαγμα θα καταβληθεί εφάπαξ.

Με μια εκδήλωση που συγκέντρωσε το ενδιαφέρον 
του αρχιτεκτονικού και επιχειρηματικού κόσμου, η 
Άβαξ εγκαινίασε το νέο showroom της MillerKnoll 
στο κατάστημά της στον Άλιμο, αφιερωμένο στους 
σύγχρονους επαγγελματικούς χώρους γραφείων. 
«Η συνεργασία μας με έναν παγκόσμιο ηγέτη 
όπως η MillerKnoll μάς δίνει τη δυνατότητα να 
προσφέρουμε στην ελληνική αγορά ένα portfolio 
προϊόντων και υπηρεσιών που συνδυάζει την 
καινοτομία με την αισθητική και την εργονομία» 
τόνισε ο Δημήτρης Κόμης, CEO της Άβαξ. 

 «Η παραγωγικότητα δεν είναι απλώς οικονομικός 
δείκτης είναι εθνικός στόχος και συλλογική ευθύνη. 
Δεν είναι οι εργαζόμενοι υπεύθυνοι για τη χαμηλή 
παραγωγικότητα. Την κύρια ευθύνη τη φέρει το κράτος 
και δευτερευόντως εμείς οι επιχειρήσεις». Αυτό τόνισε 
ο πρόεδρος του ΣΕΒ Σπύρος Θεοδωρόπουλος στην 
ετήσια γενική συνέλευση του συνδέσμου. «Η Ελλάδα 
σήμερα χρειάζεται περισσότερες επενδύσεις. Κι όμως 
δεν έχουν απορροφηθεί μέχρι σήμερα όλα τα χρήματα 
του Ταμείου Ανάκαμψης. Γιατί; Η απάντηση είναι μία: 
δεν είμαστε αρκετά παραγωγικοί», επισήμανε ακόμα. 

Την ανάπτυξη 85% που σημείωσε στην τριετία 2021-
2024 η Αθηναϊκή Ζυθοποιία με 763 εκατομμύρια 
ευρώ προστιθέμενης αξίας στην ελληνική οικονομία και 
επιρροή σε 37.000 θέσεις εργασίας αποτυπώνει νέα μελέτη 
κοινωνικο-οικονομικού αντικτύπου για το 2024, που 
παρουσίασε ο νέος διευθύνων σύμβουλος της εταιρείας 
Sebastian Sanchez. Σημαντική είναι η πολλαπλασιαστική 
επίδραση της  Αθηναϊκής Ζυθοποιίας στην οικονομία,  
καθώς για κάθε 1 ευρώ άμεσης συνεισφοράς της 
εταιρείας στο ΑΕΠ, δημιουργούνται επιπλέον 4,9 ευρώ 
προστιθέμενης αξίας στην ελληνική οικονομία.

Την ολοκλήρωση του ηλεκτρονικού διαγωνισμού για 
την εκμίσθωση του κτιρίου «Ασάνη», στην Κέρκυρα 
ανακοίνωσε η ΕΤΑΔ.  Στην ηλεκτρονική δημοπρασία 
συμμετείχαν 4 επενδυτικά σχήματα. Πλειοδότρια 
αναδείχθηκε η  «KONTOS CONCREATE A.T.E.», η 
οποία κατέθεσε την υψηλότερη προσφορά (33.502,42 
ευρώ), και θα κληθεί να πραγματοποιήσει ένα μεγάλο 
επενδυτικό πρόγραμμα αποκατάστασης και ανακαίνισης 
του ακινήτου. Πρόκειται για εξαώροφο, ιστορικής 
σημασίας κτίριο, συνολικού εμβαδού 867,40 τ.μ., που 
δεσπόζει στην καρδιά της παλαιάς πόλης της Κέρκυρας. 

Εγκρίθηκε από την Επιτροπή Ανταγωνισμού 
η εξαγορά από την ΜΙΝΕΡΒΑ των εμπορικών 
σημάτων ελαιολάδου και λοιπών ελαίων Άλτις, 
Ελάνθη, Φλώρα και Sol.  Στρατηγικός στόχος 
της ΜΙΝΕΡΒΑ είναι να ενισχύσει τη θέση της 
στον συγκεκριμένο  κλάδο και να εμπλουτίσει το 
χαρτοφυλάκιο της. Η ΜΙΝΕΡΒΑ με ιστορία 120 
χρόνων, είναι μία από τις μεγαλύτερες εταιρίες της 
χώρας στον τομέα των τροφίμων, με  ισχυρά brand 
names όπως το Μινέρβα, το Χωριό, το Pummaro, 
το ΤΟΠ, το Φαστ.
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      Συνέντευξη  με τον Χρήστο Καρακωστίδη 
Σύμβουλο Σταδιοδρομίας

Τα μυστικά του 
μηχανογραφικού

Η συμπλήρωση του μηχανογρα-
φικού είναι από τις σημαντικότε-
ρες αποφάσεις στην πορεία των 
μαθητών. Με τον Χρήστο Καρα-
κωστίδη, σύμβουλο σταδιοδρο-
μίας της Labora, ξεκλειδώνουμε 
τα μυστικά για σωστές και στοχευ-
μένες επιλογές.

  Οι Πανελλήνιες έχουν τελειώ-
σει, έχουν ανακοινωθεί οι βαθμο-
λογίες. Είναι εύκολο να προβλε-
φθούν οι βάσεις με απόλυτη 
ακρίβεια;
Η πρόβλεψη των βάσεων είναι πάντο-
τε μια σύνθετη διαδικασία και ποτέ 
δεν μπορεί να γίνει με απόλυτη ακρί-
βεια. Οι επιδόσεις των μαθητών στα 
μαθήματα είναι ασφαλώς ένας πολύ 
σημαντικός παράγοντας – όμως δεν 
είναι ο μοναδικός. Η τελική διαμόρ-
φωση των βάσεων επηρεάζεται από 
πολλές μεταβλητές: το πλήθος των 
υποψηφίων ανά επιστημονικό πεδίο, 
τη ζήτηση ανά τμήμα, τη γεωγραφική 
προτίμηση, τον αριθμό των εισακτέων, 
την επίδοση στα μαθήματα βαρύτητας 
και φυσικά τη στρατηγική συμπλή-
ρωσης του μηχανογραφικού από κά-
θε μαθητή.

Για παράδειγμα, το γεγονός ότι 
στα Μαθηματικά φέτος καταγράφη-
κε ποσοστό άνω του 59% κάτω από τη 
βάση (με το 35% να γράφει κάτω από 
5), δεν σημαίνει αυτόματα ότι όλα τα 
Πολυτεχνεία θα παρουσιάσουν πτώ-
ση. Αντίστοιχα, η παρουσία υψηλών 
ποσοστών αριστούχων σε Λατινικά 
και Οικονομία δεν οδηγεί απαραίτη-
τα σε άνοδο – αν το συνολικό πλή-
θος των υποψηφίων έχει μειωθεί ή 
αν έχουν αλλάξει οι επιλογές τους. 
Συνεπώς, η πρόβλεψη των βάσεων 
είναι πάντα μια εκτίμηση.

  Με ποια κριτήρια θα ήταν σωστό να δη-
λώσει ένας μαθητής ή μία μαθήτρια τις σχο-
λές του στο μηχανογραφικό;
Η συμπλήρωση του μηχανογραφικού δελτίου 
είναι μια από τις σημαντικότερες αποφάσεις στη 
μαθητική πορεία. Στην πραγματικότητα, η σειρά 
προτίμησης θα πρέπει να αντανακλά έναν συν-
δυασμό κριτηρίων:

    Το εσωτερικό κίνητρο και τα ενδιαφέροντα: 
Ποιο αντικείμενο σπουδών με εμπνέει πραγ-
ματικά; Σε ποιον τομέα νιώθω ότι θα ήθελα 
να εξελιχθώ επαγγελματικά;

    Οι δεξιότητες και η προσωπικότητα του μα-
θητή: Άλλος είναι «ανθρωπιστικός τύπος», 
άλλος «αναλυτικός» ή «τεχνολογικός». Η σω-
στή δήλωση λαμβάνει υπόψη όχι μόνο τις 
σχολικές επιδόσεις, αλλά και το ποιος είμαι.

   Οι επαγγελματικές προοπτικές: Ποια επαγ-
γέλματα έχουν ζήτηση; Ποιες ειδικότητες 
προσφέρουν ευελιξία ή δυνατότητα μεταπτυ-
χιακής εστίασης;

   Η οικονομική δυνατότητα της οικογένειας: 
Μπορώ να σπουδάσω σε άλλη πόλη; Υπάρ-
χουν φοιτητικές εστίες ή στήριξη;

  Ποιοι τομείς αποτελούν τα επαγγέλματα 
με μέλλον στην Ελλάδα για την επόμενη δε-
καετία;
Τα στοιχεία των τελευταίων ετών δείχνουν ότι 
τέσσερις κορυφαίοι τομείς προσφέρουν ισχυρές 
προοπτικές στα επόμενα χρόνια:

1. Τουρισμός & Φιλοξενία
Αποτελεί βασική στήλη της ελληνικής οικονομί-
ας (25 % του ΑΕΠ) με 80.000 κενές θέσεις μό-
νο το 2025. Η αυξανόμενη ζήτηση για ψηφιακές 
υπηρεσίες, ποιοτική φιλοξενία, εποχικό-τετραε-
τές τουρισμό και θεματικά τουριστικά προϊόντα 
δημιουργεί νέες ειδικότητες: τουριστική διαχεί-
ριση, digital marketing, ειδικός εξατομικευμέ-
νων παροχών, τεχνικός υποστήριξης ξενοδοχει-
ακών συστημάτων.

2. Τεχνολογία Πληροφοριών  
& Επικοινωνιών (ΤΠΕ)

Εκτιμάται ότι θα δημιουργηθούν 100.000 νέες 
θέσεις έως το 2030, με έμφαση σε επαγγέλμα-
τα όπως προγραμματιστές, μηχανικοί δικτύων, 
cybersecurity analysts, IoT μηχανικοί, analysts 
δεδομένων, και τεχνικούς υποστήριξης cloud–
SaaS.

3. Ανανεώσιμες Πηγές Ενέργειας  
& Πράσινη Οικονομία

Οι Ανανεώσιμες Πηγές Ενέργειας (ΑΠΕ) πα-
ράγουν ήδη το ~35 % της ηλεκτρικής ενέργει-
ας και στόχος είναι το 60 % έως το 2030. Απαι-
τείται προσωπικό για έργα αιολικής, ηλιακής, 
έξυπνων δικτύων, και energy engineers, τεχνι-
κοί εγκαταστάσεων ΑΠΕ, specialists περιβαλ-
λοντικής συμμόρφωσης.

4. Γεωργία & Τεχνολογία Τροφίμων

Η σύγχρονη «έξυπνη γεωργία», η βιολογική πα-
ραγωγή και τα συστήματα επεξεργασίας τροφί-

μων ανοίγουν νέες θέσεις όπως έξυπνοι καλ-
λιεργητές, food-technology experts, logistics 
managers για αγροτική αλυσίδα.

5. Υγεία & Κατ’ Οίκον Φροντίδα
Η επέκταση υπηρεσιών υγείας δημιουργούν 
ανάγκη για νοσηλευτές, τεχνικούς ιατρικών 
μηχανημάτων, αλλά και επαγγελματίες κατ’ 
οίκον ιατρικής φροντίδας με ετήσια αύξηση 
έως 22 %

Επίσης, κλάδοι όπως τα Logistics & e 
commerce εμφανίζουν μεγαλύτερες ανάγκες 
για υπεύθυνους εφοδιαστικής αλυσίδας, απο-
θηκάριους αλλά και τα πρακτικά επαγγέλματα 
δίνουν ευκαιρίες σε πολλούς νέους.

Υπάρχουν σχολές-«διαμάντια» στο μηχανο-
γραφικό, δηλαδή σχολές με πολύ υψηλή ζήτη-
ση και ελάχιστα μόρια εισαγωγής;

Η απάντηση είναι ναι – και μάλιστα, είναι 
ένα από τα μεγαλύτερα «μυστικά» του μηχανο-
γραφικού δελτίου. Υπάρχουν τμήματα που, πα-
ρά το χαμηλό αριθμό μορίων εισαγωγής, προ-
σφέρουν υψηλές επαγγελματικές προοπτικές, 
απασχόληση αμέσως μετά τις σπουδές και προ-
σαρμογή στις απαιτήσεις της αγοράς.

Παραδείγματα σχολών-διαμαντιών:
   Τμήματα Πληροφορικής σε περιφερειακά 

Ιδρύματα (όπως Καστοριά, Άρτα, Καβάλα): 
Με βάσεις που συχνά κυμαίνονται κάτω 
από τις 12.000 μονάδες, οι απόφοιτοι τους 
έχουν άμεση πρόσβαση στην αγορά εργα-
σίας λόγω της αυξημένης ζήτησης στον κλά-
δο.

   Λογιστικής & Χρηματοοικονομικής σε πόλεις 
όπως Καλαμάτα, Αγρίνιο ή Ηγουμενίτσα: 
Έχουν πρακτικό προσανατολισμό και δίνουν 
διέξοδο σε έναν από τους πιο περιζήτητους το-
μείς.

   Διοίκησης Εφοδιαστικής Αλυσίδας (Κατε-
ρίνη), με πολλές ευκαιρίες στον κλάδο των 
Logistics αλλά και εγγραφή στο Οικονομι-
κό Επιμελητήριο.

   Μηχανικών Επιστήμης Υλικών (Ιωάννινα), 
η 2η ευκαιρία να γίνεις Χημικός Μηχανικός 
στην Ελλάδα.

  Γιατί τότε δεν τα επιλέγουν πολλοί;
Υπάρχει ελλιπής ενημέρωση ή προκατάληψη 
απέναντι σε σχολές εκτός μεγάλων αστικών κέ-
ντρων και εστίαση στις υψηλόβαθμες σχολές ως 
«αυτονόητη επιτυχία». Υπάρχει όμως και άγνοια 
των πραγματικών δεδομένων της αγοράς εργα-
σίας.

   Τι χρειάζεται λοιπόν να κάνουν οι μαθη-
τές;

Να κοιτάξουν πέρα από τις βάσεις και να αξιο-
λογήσουν:

   Το αντικείμενο σπουδών (είναι αυτό που με 
ενδιαφέρει;)

   Τις προοπτικές απασχόλησης
   Τις μεταπτυχιακές δυνατότητες
   Τη συμβατότητα με τα ταλέντα και τις δεξιό-

τητές του.



}

}

Τα παράπονά σας
στον δήμαρχο.
Πριν ακόμη και

από εκείνον, είμαστε 
έτοιμοι να τα 

ακούσουμε και να τα 
καταγράψουμε εμείς...
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* Την προκήρυξη τεσσάρων νέων δράσεων που θα αφο-
ρούν την ενίσχυση των επιχειρήσεων που δραστηριο-
ποιούνται στο Λεκανοπέδιο της Αττικής, προανήγγει-
λε ο Περιφερειάρχης Αττικής Νίκος Χαρδαλιάς  κατά 
την τοποθέτησή του στην 3η ειδική συνεδρίαση Λογο-
δοσίας του Περιφερειακού Συμβουλίου. 

Παράλληλα αναδεικνύοντας την αποφασιστικότητά του 
να προχωρήσει σε ουσιαστικές και οριστικές λύσεις, ανα-
φέρθηκε στο ολιστικό σχέδιο διαχείρισης του τεράστιου 
όγκου απορριμμάτων που παράγονται στην Αττική και αγγί-
ζουν τους 12 εκατομμύρια τόνους ετησίως, στην πλήρη εξυ-
γίανση και αναδιοργάνωση του ΕΔΣΝΑ, καθώς και στην 
ανάγκη εφαρμογής ενός πλαισίου μητροπολιτικής διαχεί-
ρισης του κυκλοφοριακού προβλήματος που καταγράφεται 
καθημερινά στους κεντρικούς οδικούς άξονες. «Είναι επιτα-

κτική η ανάγκη λήψης άμεσων και πρακτικών λύσεων που 
θα έχουν θετικό αποτύπωμα τόσο για τους πολίτες όσο και 
για την τοπική οικονομία» όπως τόνισε ο κ. Χαρδαλιάς. 

Ειδικότερα, ο Περιφερειάρχης Αττικής ανέφερε ότι το 
προσεχές διάστημα η Διαχειριστική Αρχή θα προκηρύξει 4 
δράσεις επιχειρηματικότητας που θα αφορούν:

   Συμπράξεις έρευνας και καινοτομίας, ύψους 17 εκατομ-
μυρίων ευρώ.

   Την ενίσχυση των υφιστάμενων κοινωνικών υποδομών, 
ύψους 5 εκατομμυρίων ευρώ.

   Τη δημιουργία νέων θέσεων εργασίας για ανέργους, 
ύψους 3 εκατομμυρίων ευρώ. 

   Τον ψηφιακό μετασχηματισμό των επιχειρήσεων που 
δραστηριοποιούνται στο Λεκανοπέδιο, ύψους 8 εκατομ-
μυρίων ευρώ. 

Στην ανοιχτή συνεργασία με τους Δήμους 
και στη σταθερή προσήλωση της περιφε-
ρειακής αρχής για την υλοποίηση έργων 
υποδομής που αφήνουν ισχυρό αποτύπω-
μα στη βελτίωση της ποιότητας ζωής των 
πολιτών και στις 66 γειτονιές του Λεκανο-
πεδίου, αναφέρθηκε ο Περιφερειάρχης 
Αττικής, Νίκος Χαρδαλιάς, στην εισηγη-
τική του τοποθέτηση στη 14η Συνεδρία-
ση του Περιφερειακού Συμβουλίου που 
πραγματοποιήθηκε στον Δήμο Βάρης – 
Βούλας – Βουλιαγμένης.

Ο Περιφερειάρχης τόνισε τη στρατηγική 
επιλογή της διοίκησης της Περιφέρειας, οι 
συνεδριάσεις του ΠΕΣΥ να πραγματοποιού-
νται, κάθε μήνα, και σε διαφορετικό Δήμο της 
Αττικής, προκειμένου να μπορεί να υπάρχει 
όπως είπε «άμεση σχέση με τους πολίτες για 
όλα όσα τους απασχολούν και προσδοκούν 
για τον τόπο τους».

 Όπως δήλωσε χαρακτηριστικά: «Όσοι 
προερχόμαστε από την Αυτοδιοίκηση, γνωρί-
ζουμε ότι κρινόμαστε καθημερινά από το απο-

τέλεσμα. Η δέσμευσή μας προς τον κόσμο εί-
ναι να του λέμε την αλήθεια με επιχειρήματα. 
Παρά τις δυσκολίες, όλους αυτούς τους μή-
νες ξεμπλοκάραμε έργα που έμεναν στις “κα-
λένδες” για δεκαετίες. Με σχέδιο, πολλή δου-
λειά και επιμονή, προτάξαμε την ευθύνη, τη 
διαφάνεια, την ενότητα και τη συνεργασία και 
θα συνεχίζουμε να κάνουμε ό,τι περνάει από 
το χέρι μας, για να είμαστε πραγματικά χρήσι-
μοι σε μια κoινωνία που παλεύει για τα αυτο-
νόητα».

Πριν από την έναρξη του Περιφερεια-
κού Συμβουλίου, ο κ. Χαρδαλιάς περιόδευ-
σε στην περιοχή, στο πλαίσιο των επιτόπιων 
αυτοψιών και επισκέψεων που πραγματοποιεί 
σε όλους τους  Δήμους της Αττικής. Συναντή-
θηκε με τον Δήμαρχο Βάρης – Βούλας – Βου-
λιαγμένης, Γρηγόρη Κωνσταντέλλο, τοπικούς 
φορείς και πολίτες και αναφέρθηκε εκτενώς 
στα έργα που υλοποιούνται ήδη από την Περι-
φέρεια και σε όλα αυτά που δρομολογούνται 
άμεσα και έχουν προτεραιοποιηθεί από τη δη-
μοτική αρχή.

Χειροκροτήθηκε θερμά από θεσμικούς εκπροσώπους και 
πλήθος κόσμου, ο  Σταύρος Ξαρχάκος και οι συνεργάτες του 
καλλιτέχνες-μουσικοί στην συναυλία της Περιφέρειας Κρή-
της που πραγματοποιήθηκε με μεγάλη  επιτυχία  στην Αρ-
χαία  Ελεύθερνα Ρεθύμνου. Η μεγάλη συναυλία “πόλος έλ-
ξης” παρουσία της Υπουργού Πολιτισμού Λίνας Μενδώνη, 
της π. Προέδρου της Δημοκρατίας Κατερίνας Σακελαροπού-
λου, του π. Υπουργού Νίκου Σιφουνάκη, άλλων θεσμικών εκ-
προσώπων και πλήθους πολιτών , είχε τίτλο « Σταύρος Ξαρχά-
κος στο Σινεμά». Τον  μεγάλο Έλληνα συνθέτη– μαέστρο, τους 

εκλεκτούς  συνεργάτες του, τους θεσμικούς εκπροσώπους την 
Υπουργό, την π. Πρόεδρο της Δημοκρατίας και πλήθος των  
παραβρισκόμενων καλωσόρισε ο Πρόεδρος του Περιφερει-
ακού συμβουλίου Κρήτης Ευάγγελος Ζάχαρης εκπροσωπώ-
ντας τον Περιφερειάρχη Κρήτης Σταύρο Αρναουτάκη.

Στην επιτυχημένη συναυλία μαζί με τον Σταύρο Ξαρχάκο 
συμμετείχαν  οι τραγουδιστές Θοδωρής Βουτσικάκης, Ηρώ 
Σαΐα,  και Δημήτρης Μπάσης, ενώ η συναυλία της Ελεύθερ-
νας σηματοδότησε  την έναρξη του 5ου  “Φεστιβάλ Κρήτης” 
της Περιφέρειας που πραγματοποιείται σε αρχαιολογικούς χώ-

ρους, μουσεία, ιστορικούς τόπους και μνημεία του νησιού με 
την υποστήριξη της αρχαιολογικής υπηρεσίας και έχει ελεύ-
θερη είσοδο για τους πολίτες όπως και τους επισκέπτες του νη-
σιού μας Έλληνες και ξένους. Το φεστιβάλ από την ίδρυση του 
έχει την αιγίδα του Υπουργείου Πολιτισμού, ενώ το άνοιγμα 
της αυλαίας του με τον Σταύρο Ξαρχάκο ήταν συνδιοργάνωση 
με την Εφορεία Αρχαιοτήτων Ρεθύμνου, το Μουσείο αρχαιο-
λογικού χώρου  Ελεύθερνας, το σύλλογο  οι φίλοι του Μουσεί-
ου, με την υποστήριξη του Δήμου Ρεθύμνου και των  πολιτιστι-
κών συλλόγων Ελεύθερνας και  Αρχαίας Ελεύθερνας.

Χαρδαλιάς - Κωνσταντέλλος στη 14η 
Συνεδρίαση του Περιφερειακού Συμβουλίου

Μάγεψε ο Σταύρος Ξαρχάκος 
στο 5ο Φεστιβάλ της Περιφέρειας Κρήτης στην Ελεύθερνα

Δωρεά απινιδωτή στην Περιφέρεια Κρήτης 
στη μνήμη νεαρής γυναίκας

Δικαίωμα κάθε 
πολίτη η πρόσβαση 
σε καθαρό, 
και ασφαλές νερό

Τοπική Επιχειρηματικότητα: 4 νέες δράσεις ύψους 33 εκ. ευρώ

H σύμβαση για την υδροδότηση 
του οικισμού της Κινέτας, ένα 
από τα πιο καίρια έργα στη 
Δυτική Αττική, υπογράφτηκε στο 
Δημοτικό Κατάστημα της πόλης, 
στο πλαίσιο ειδικής εκδήλωσης 
υπό τον τίτλο «Κινέτα. Καθαρό 
Νερό. Δικαίωμα στο αυτονόητο», 
παρουσία του Περιφερειάρχη Αττικής 
Νίκου Χαρδαλιά, του Προέδρου του 
Διοικητικού Συμβουλίου της ΕΥΔΑΠ 
Γιώργου Στεργίου και του Διευθύνοντα 
Συμβούλου της εταιρείας Χάρη Σαχίνη.

«Είναι δικαίωμα του κάθε πολίτη 
η πρόσβαση σε καθαρό, ασφαλές και 
επαρκές νερό. Και υποχρέωση δική 
μας να καταβάλουμε κάθε δυνατή 
προσπάθεια, να αξιοποιήσουμε κάθε 
χρηματοδοτικό εργαλείο προς αυτή την 
κατεύθυνση» δήλωσε ο Περιφερειάρχης 
Νίκος Χαρδαλιάς και πρόσθεσε: 
«Δίνουμε οριστική λύση σε μια πολυετή 
εκκρεμότητα, με ένα έργο κομβικής 
σημασίας για την ενίσχυση της ποιότητας 
ζωής, την προστασία της δημόσιας 
υγείας και την προώθηση της βιώσιμης 
ανάπτυξης». Ο κ. Χαρδαλιάς τόνισε ότι 
στόχος της Περιφέρειας είναι το έργο 
αυτό να ολοκληρωθεί στο συντομότερο 
δυνατόν διάστημα και να επεκταθούν 
οι εργασίες στο εσωτερικό δίκτυο της 
περιοχής, ώστε μέχρι το 2028 να επιλυθεί 
οριστικά το πρόβλημα υδροδότησης 
στην Κινέτα. Επεσήμανε μάλιστα, ότι 
και η μελέτη για το εσωτερικό εντός 
σχεδίου δίκτυο είναι έτοιμη και τον 
Σεπτέμβριο θα δημοπρατηθεί το σχετικό 
έργο, ενώ δήλωσε ότι τον Οκτώβριο θα 
παρουσιαστεί και το χρονοδιάγραμμα 
για την υδροδότηση των οικισμών που 
βρίσκονται εκτός σχεδίου πόλεως. 
Δεσμεύτηκε, επίσης, ότι η Περιφέρεια 
Αττικής θα συνεχίσει τη χρηματοδότηση 
επιπλέον ανάλογων έργων στην περιοχή.

Με ιδιαίτερη συγκίνηση και σεβασμό, η 
Περιφέρεια Κρήτης ανακοινώνει την ενσω-
μάτωση στο δίκτυο «ΖΩΗ» ενός ακόμα αυ-
τόματου εξωτερικού απινιδωτή (AED)  που 
έγινε δωρεά από την οικογένεια της Μαρίας 
Γκερούση,  μιας νεαρής γυναίκας που έφυγε 
πρόωρα από τη ζωή καθώς υπέστη καρδιακή 
ανακοπή.

Η πράξη αυτή αποτελεί μια συγκινητική 
προσφορά ζωής, καθώς ο απινιδωτής εντάσ-
σεται, πλέον, στο διευρυμένο δίκτυο του προ-
γράμματος «ΖΩΗ», ενισχύοντας την ετοιμότη-

τα και την άμεση ανταπόκριση σε επείγοντα 
περιστατικά καρδιακής ανακοπής.

Ο απινιδωτής τοποθετήθηκε στο Δημοτικό 
Διαμέρισμα Σταυρακίων του Δήμου Ηρακλεί-
ου μετά από επιθυμία της οικογένειας.

Η Περιφέρεια Κρήτης εκφράζει τις θερμές 
της ευχαριστίες και τον σεβασμό της προς την 
οικογένεια για την γενναιόδωρη και ελπιδο-
φόρα αυτή πρωτοβουλία, που μετατρέπει τον 
πόνο της απώλειας σε προσφορά που ενισχύ-
ει παράλληλα την αλληλεγγύη προς τον συ-
νάνθρωπο.



}

}

Ελλάδα δεν είναι
μόνο η Αθήνα.
Κάθε Δευτέρα,
ειδήσεις και 

«πικάντικα» νέα από 
όλες τις Περιφέρειες 

της χώρας.
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Δήμος Λαμιέων: Επαναληπτικός εμβολιασμός 
για την ιλαρά στις κοινότητες Ρομά

Ο Δήμος Αθηναίων προχωρά στην πρόσληψη 28 
Ιατρών στα Πολυδύναμα Δημοτικά Ιατρεία

Ο Δήμος Αθηναίων διοργανώνει και φέτος το Φεστιβάλ «Καλο-
καίρι στην Αθήνα 2025», με ένα πλούσιο πρόγραμμα 58 δωρεάν 
πολιτιστικών εκδηλώσεων. Την επιμέλεια έχει ο Οργανισμός Πο-
λιτισμού, Αθλητισμού και Νεολαίας του Δήμου Αθηναίων (ΟΠΑΝ-
ΔΑ). Για 29 ημέρες, έως τις 20 Ιουλίου 2025, 41 σημεία της πόλης και 
στις 7 Δημοτικές Κοινότητες -πλατείες, πάρκα, ανοιχτά γήπεδα και αυλές 
πολιτιστικών χώρων- γεμίζουν μουσική, χορό, παιδικό θέατρο και μετα-
μορφώνονται σε χώρους δημιουργίας και συνάντησης στην πόλη.

Το «Ραντεβού στη γειτονιά μας» τις επόμενες μέρες περιλαμβάνει 
μια σειρά από συναυλίες, χορευτικές παραστάσεις και θέατρο για παι-
διά. Από την Παρασκευή 27 Ιουνίου έως την Πέμπτη 3 Ιουλίου 2025, 
μικροί και μεγάλοι θα έχουν την ευκαιρία να απολαύσουν παιδικές πα-

ραστάσεις όπως οι: «Μόγλης – Το Βιβλίο της Ζούγκλας», «Σβήσε το 
φως» και «Μετά τη βροχή», μουσικές βραδιές παραδοσιακού, λαϊκού 
και μεσογειακού ρεπερτορίου με χορωδίες, ρεμπέτικα τρίο και γνω-
στούς ερμηνευτές όπως οι: Παντελής Αμπαζής, Βασίλης Σκούτας, Δη-
μήτρης Μηταράκης, Γιάννης Ζαρίας και Κατερίνα Μακαβού. Ιδιαίτε-
ρο ενδιαφέρον παρουσιάζουν οι χορευτικές παραστάσεις “Matter of 
Choice”, “Delosη”, “Behind the door” και “Cambio(a)”, που αγγίζουν 
θέματα ταυτότητας, μνήμης και εσωτερικής μεταμόρφωσης. Το πρό-
γραμμα κορυφώνεται με τη μουσική συνάντηση «Mediteranneo» με 
τους Ηρώ Σαΐα και Ζαχαρία Καρούνη σ’ ένα ταξίδι στη Μεσόγειο με 
ποικίλα ηχοχρώματα και τραγούδια από διαφορετικούς τόπους και πο-
λιτισμούς.

Καλοκαίρι στην Αθήνα

Τα Χανιά «ξανακερδίζουν» τα Ενετικά Νεώρια τους
Την Υπουργό Πολιτισμού, Λίνα 
Μενδώνη υποδέχθηκε στο Δη-
μαρχείο Χανίων, ο Δήμαρχος, Πα-
ναγιώτης Σημανδηράκης για την 
υπογραφή της Προγραμματικής 
Σύμβασης του ιστορικού έργου 
της αποκατάστασης των Ενετικών 
Νεωρίων Χανίων.

Η υπογραφή της Προγραμμα-
τικής Σύμβασης μεταξύ του Υπουρ-
γείου Πολιτισμού, της Περιφέρειας 
Κρήτης και του Δήμου Χανίων πραγ-
ματοποιήθηκε παρουσία του Περιφε-
ρειάρχη Κρήτης, κ. Σταύρου Αρναου-

τάκη.  Σύμφωνα με την Προγραμματική 
Σύμβαση, το έργο αποκατάστασης, ανά-
δειξης και επανάχρησης των Ενετικών 
Νεωρίων, συνολικού προϋπολογισμού 
20.711.095 ευρώ, το οποίο χρηματοδο-
τείται από το Υπουργείο Εθνικής Οι-
κονομίας και Οικονομικών και αφο-
ρά στην πλήρη αποκατάσταση επτά 
(7) Ενετικών Νεωρίων Χανίων, είναι 
ώριμο προς υλοποίηση. Στόχος είναι η 
αποκατάσταση και η επανάχρησή τους, 
ώστε να αποτελέσουν έναν ανοιχτό, πο-
λιτιστικό και κοινωνικό χώρο απόλυτα 
προσβάσιμο και λειτουργικό για όλους.

Θεσσαλονίκη: Δωρεάν 
συμμετοχή σε Ομάδες 
Προετοιμασίας Γονεϊκότητας

O Δήμος Θεσσα-
λονίκης, η Διεύθυν-
ση Δημόσιας Υγείας 
και Μέριμνας Τρίτης 
Ηλικίας και το Τμή-
μα Προστασίας και 
Προαγωγής της Δη-

μόσιας Υγείας (Δημοτικά Ιατρεία) μεριμνώντας για 
την ενημέρωση και ευαισθητοποίηση εγκύων και 
των συντρόφων τους σε θέματα εγκυμοσύνης-τοκε-
τού-θηλασμού-λοχείας, καθώς και της ψυχολογικής 
στήριξης των οικογενειών, συνεχίζει τις ΔΩΡΕΑΝ 
Ομάδες Προετοιμασίας Γονεϊκότητας οι οποίες στε-
λεχώνονται από διεπιστημονική ομάδα Μαίας, Ψυ-
χολόγου και Διατροφολόγου.
Οι συναντήσεις διεξάγονται ηλεκτρονικά μετά από 
τηλεφωνικό ραντεβού με τη Μαία.
Για ραντεβού: τηλ.2313318643 – 2313319820

Συνάντηση Δημάρχου 
Καλαμάτας με Απόστρατους 
Αξιωματικούς Αεροπορίας

Εθιμοτυπική συνάντηση με το νέο Διοικητικό Συμ-
βούλιο του Συλλόγου Αποστράτων Αξιωματικών 
Αεροπορίας είχε σήμερα, Παρασκευή 27 Ιουνίου 
2025, ο Δήμαρχος Καλαμάτας Θανάσης Βασιλόπου-
λος, στο πλαίσιο των συναντήσεών του με φορείς και 
συλλόγους. Ο Δήμαρχος ευχήθηκε καλή επιτυχία 
στις δράσεις του νέου Δ.Σ. και δήλωσε πώς ο Δήμος 
θα είναι αρωγός στις δραστηριότητες του Συλλόγου.

Επαναλειτουργία 
κολυμβητηρίου 
Πανελληνίου Γ.Σ.
Ο Δήμος Αθηναίων ενημερώνει ότι το κολυμβη-
τήριο του Πανελληνίου Γ.Σ. θα επαναλειτουργή-
σει από σήμερα Δευτέρα 30 Ιουνίου 2025, ενώ ήδη 
από την Παρασκευή 27 Ιουνίου έχουν ανοίξει τα 
ραντεβού κολύμβησης στην σχετική ηλεκτρονική 
πλατφόρμα.

Στο πλαίσιο των δράσεων πρόληψης και προαγωγής 
της δημόσιας υγείας σε ευάλωτες κοινωνικές ομάδες, 
πραγματοποιήθηκε την Τετάρτη 25 Ιουνίου 2025, από 
κινητή μονάδα του Εθνικού Οργανισμού Δημόσιας 
Υγείας (ΕΟΔΥ) η χορήγηση της δεύτερης δόσης του 
εμβολίου κατά της ιλαράς σε παιδιά των κοινοτήτων 
Ρομά, που διαμένουν εντός των διοικητικών ορίων του 
Δήμου Λαμιέων.

Η δράση υλοποιήθηκε σε συνέχεια του αρχικού ελέγ-
χου που διενεργήθηκε στις 27 Μαρτίου 2025, κατά τη δι-
άρκεια του οποίου καταγράφηκαν οι ανάγκες εμβολιασμού 
και χορηγήθηκε η πρώτη δόση του εμβολίου, όπου κρίθη-
κε αναγκαίο.

Η χορήγηση της δεύτερης δόσης ολοκλήρωσε τη βασι-

κή ανοσοποίηση έναντι της ιλαράς, σύμφωνα με τις οδηγίες 
του Εθνικού Προγράμματος Εμβολιασμών, ενισχύοντας έτσι 
την εμβολιαστική κάλυψη και την υγειονομική θωράκιση των 
παιδιών. Η δράση εντάσσεται σε μία ευρύτερη στρατηγική για 
τη διασφάλιση της ισότιμης πρόσβασης όλων των πολιτών, 
ανεξαρτήτως κοινωνικών ή οικονομικών συνθηκών και ανα-
δεικνύει τη σημασία της συνεργασίας του Δήμου με τους αρ-
μόδιους φορείς υγείας σ’ αυτή την κατεύθυνση.

Ο Δήμος Λαμιέων στηρίζει έμπρακτα ανάλογες πρωτο-
βουλίες, συμβάλλοντας ενεργά στην προστασία της δημόσι-
ας υγείας και ιδιαίτερα των ευάλωτων πληθυσμιακών ομά-
δων και ευχαριστεί το επιστημονικό προσωπικό του ΕΟΔΥ, 
καθώς και τα στελέχη της Διεύθυνσης Κοινωνικής Προστασί-
ας και Αλληλεγγύης για την επιτυχή υλοποίηση της δράσης.

Στην ενίσχυση των Πολυδύναμων Δημοτι-
κών Ιατρείων με ιατρικό προσωπικό προ-
χωρά ο Δήμος Αθηναίων, ανακοινώνοντας 
την πρόσληψη 28 ιατρών διαφόρων ειδι-
κοτήτων , με Συμβάσεις Εργασίας Ιδιωτι-
κού Δικαίου Ορισμένου Χρόνου (ΙΔΟΧ), 
διάρκεια έξι μηνών με δυνατότητα ανανέ-
ωσης.

Η πρωτοβουλία εντάσσεται στο πλαίσιο της 
ενίσχυσης των κοινωνικών δομών υγείας του 

Δήμου, με στόχο την κάλυψη αναγκών και τη 
βελτίωση των παρεχόμενων υπηρεσιών προς 
τους δημοσίους.

Οι ειδικότητες που αναζητούνται είναι: Γε-
νικός Ιατρός, Ενδοκρινολόγος, Καρδιολόγος, 
Νευρολόγος, Ορθοπεδικός, Ουρολόγος, Πα-
θολόγος, Παιδίατρος, Πνευμονολόγος, Ειδικός 
Φυσικής Ιατρικής και Αποκατάστασης, Ψυχία-
τρος. Οι ενδιαφερόμενοι να υποβάλουν αίτη-
ση έως και σήμερα, Δευτέρα 30 Ιουνίου 2025.
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Η Koenigsegg παρουσίασε ένα νέο, 
μοναδικό hypercar με την ονομασία 
Sadair’s Spear, το οποίο συνδυάζει εξαι-
ρετικές επιδόσεις με προηγμένη τεχνο-
λογία. Ο κινητήρας αποδίδει εντυπωσι-
ακή δύναμη 1.625 ίππων, ξεπερνώντας 
σε ισχύ ακόμη και την προηγούμενη 
Agera και το πιο πρόσφατο Jesko, ενώ 

καταφέρνει να πετύχει σημαντική μεί-
ωση βάρους, καταγράφοντας περίπου 
35 κιλά λιγότερα από την Agera Jesko.

Βασικός πρωταγωνιστής αυτής της 
εξέλιξης είναι ο ηλεκτρικός κινητήρας 
Quark, μια πρωτοποριακή μονάδα σχε-
διασμένη εξ ολοκλήρου από την ίδια 
την Koenigsegg. Κατασκευασμένος με 
συνδυασμό τεχνολογιών «axial» και 
«radial flux», ο κινητήρας αυτός διαθέ-
τει εξαιρετική πυκνότητα ισχύος και ρο-
πής, σε μια σχεδίαση που ζυγίζει μόλις 

28,5 kg. Παράγει 250 kW (335 ίππους) 
και 600 Nm ροπής.

Ο Quark πρωτοεμφανίστηκε στη τε-
τραθέσια Gemera και ενσωματώνει ένα 
υβριδικό σύστημα που σκοπό έχει την 
άμεση και αποδοτική μετάδοση ισχύος, 
χωρίς χρήση κιβωτίων ταχυτήτων. Η τε-
χνολογία Raxial Flux, σύμφωνα με την 
εταιρεία, συνδυάζει τα πλεονεκτήματα 
των δύο τοπολογιών, επιτυγχάνοντας 
κορυφαία αναλογία ισχύος/βάρους/ρο-
πής.

Η παρουσίαση του Sadair’s Spear 
δεν περιορίζεται μόνο στην ισχύ. Το 
όχημα πέτυχε, σύμφωνα με τις πρώτες 
πληροφορίες, νέο απόλυτο ρεκόρ σε 
χρόνο γύρου σε ειδικό αγωνιστικό κύ-
κλο, καθιστώντας το όχι μόνο το δυνα-
τότερο μοντέλο, αλλά και το ταχύτερο 
στην κατηγορία του. Το χαμηλό βάρος 
αναδεικνύεται ως ακόμη πιο καίριο 
στοιχείο, καθώς η μείωση των 35 κι-
λών συμβάλλει άμεσα στη χειρισιμό-
τητα και την απόδοση.

Tο Sadair’s Spear αντιπροσω-
πεύει την πιο τολμηρή εξέλιξη της 
Koenigsegg σε μια εποχή όπου η με-
τάβαση στην ηλεκτροκίνηση απαιτεί 
όχι απλώς υψηλή ισχύ, αλλά έξυπνη, 
ελαφριά και πολυμορφική τεχνολο-
γία. Ο ηλεκτρικός κινητήρας Quark 
αποδεικνύεται ο πυρήνας αυτής της 
προσπάθειας, αιχμή της τεχνογνωσί-
ας της Koenigsegg, που συνεχίζει να 
θέτει νέα όρια στην κατηγορία των 
hypercars.

Geely EX5: Το πρώτο ηλεκτρικό SUV 
της κινεζικής εταιρείας στην Ελλάδα 
από 29.990 ευρώ
Η Geo Mobility Hellas εισάγει στην Ελλάδα το ηλεκτρικό C‑SUV Geely EX5, το 
πρώτο μοντέλο της κινεζικής εταιρείας στη χώρα. Προσφέρεται σε δύο εκδόσεις, 
Pro και Tech, με τιμές από 34.990 € και 36.990 € αντίστοιχα Η έκδοση Pro ξεκινά 
από 34.990 €, αλλά περιλαμβάνεται πρόγραμμα επιδότησης “Κινούμαι Ηλεκτρικά 
4” ύψους 3.000 €, το οποίο μειώνει την τιμή στα 29.990 € για τους πρώτους 100 
πελάτες. Η Tech ξεκινά από 36.990 €, ενώ μετά από την κρατική ενίσχυση και 
επιπλέον έκπτωση Freedom 2.000 €, η τιμή πέφτει στα 31.990 €. Επιπλέον, η εταιρεία 
προσφέρει και πακέτο Freedom Value αξίας 2.700 €, με δωρεάν service, φόρτιση, 
εγγύηση μπαταρίας και εφαρμογή Geely App 

Το EX5 βασίζεται στην πλατφόρμα GEA και διαθέτει μπαταρία Short Blade LFP με 
χωρητικότητα 60,22 kWh, αυτονομία 430 χλμ. (Pro) ή 410 km (Tech) κατά WLTP 
και δυνατότητα φόρτισης DC έως 100 kW (30–80% σε 20 λεπτά). Διαθέτει επίσης 
δυνατότητες V2L και V2V. Η μπαταρία έχει σχεδιαστεί για να διαρκεί έως 1.000.000 χλμ. 
διατηρώντας την οδηγική απόλαυση στο επίκεντρο της φιλοσοφίας της.

Νέες τιμές για 
τα ηλεκτρικά 
BYD με όφελος 
έως 9.500 €
Νέα προωθητική ενέργεια για τα ηλεκτρικά 
μοντέλα της BYD, ενισχύοντας το νέο 
κρατικό πρόγραμμα «Κινούμαι Ηλεκτρικά» 
με το επιπλέον «Electric Bonus». Το 
συνολικό όφελος για τον καταναλωτή 
μπορεί να φτάσει έως και τα 8.000 ευρώ – ή 
9.500 ευρώ με απόσυρση.
Οι τιμές για τα μοντέλα ξεκινούν από 
17.290 € (BYD Dolphin Surf), ενώ 
προσφορές ισχύουν και για τα υπόλοιπα 
μοντέλα της γκάμας: ATTO 2, ATTO 3, SEAL, 
SEAL U και SEALION 7. Όλα τα οχήματα 
BYD διαθέτουν προηγμένη μπαταρία Blade, 
πλούσιο εξοπλισμό ασφαλείας και έως 6 
χρόνια εργοστασιακή εγγύηση.
Η νέα αυτή πρωτοβουλία καθιστά τη BYD 
μία από τις πιο ανταγωνιστικές επιλογές 
στην ελληνική αγορά ηλεκτροκίνησης, 
ενισχύοντας την προσβασιμότητα σε 
τεχνολογία μηδενικών ρύπων για ένα 
ευρύτερο κοινό.

ΤΟΥ  
ΣΑΡΓΙΑΝΝΙΔΗ ΓΙΩΡΓΟΥ

Νέο hypercar με 1.625 ίππους
Koenigsegg Sadair’s Spear 
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Volvo XC60: Το 
πιο επιτυχημένο 
μοντέλο στην 
ιστορία της 
μάρκας
Το Volvo XC60 έγινε το μοντέλο με 
τις περισσότερες πωλήσεις στην 
ιστορία της σουηδικής εταιρείας, 
ξεπερνώντας τις 2,7 εκατομμύρια 
μονάδες και αφήνοντας πίσω το 
εμβληματικό Volvo 240. Από την 
παρουσίασή του το 2008, το μεσαίο 
SUV έχει καθιερωθεί ως αγαπημένη 
επιλογή για οικογένειες σε 
παγκόσμιο επίπεδο, συνδυάζοντας 
ασφάλεια, ποιότητα και premium 
χαρακτήρα.

Η τρέχουσα γενιά του XC60 έχει 
συμβάλλει καθοριστικά στην 
εξάπλωση των plug-in υβριδικών 
μοντέλων, κατακτώντας την πρώτη 
θέση στην ευρωπαϊκή αγορά το 2024 
στην κατηγορία αυτή. Για το Model 
Year 2026, η Volvo παρουσίασε 
ανανεωμένο σχεδιασμό, βελτιωμένη 
εργονομία και αναβαθμισμένο 
σύστημα infotainment.

Το XC60 ενσωματώνει προηγμένα 
συστήματα ενεργητικής ασφάλειας, 
συνεχίζοντας την παράδοση του 
240, που θεωρείται πρότυπο στην 
κατηγορία του. Μεταξύ αυτών, 
το City Safety, το Oncoming Lane 
Mitigation και ο εξελιγμένος κλωβός 
ασφαλείας που προστατεύει τους 
επιβάτες σε κάθε συνθήκη.

Η μετάβαση προς την ηλεκτροκίνηση 
ενισχύεται και με την plug-in 
υβριδική εκδοχή του XC60, που σε 
παγκόσμιο επίπεδο διανύει σχεδόν 
το 50% των αποστάσεων με χρήση 
αποκλειστικά ηλεκτρικής ενέργειας.

Το νέο Golf GTI EDITION 50 
σημειώνει ρεκόρ στη θρυλική πίστα του Nürburgring 

Η Volkswagen παρουσίασε το Golf GTI 
EDITION 50, μια ειδική επετειακή έκ-
δοση που σηματοδοτεί τα 50 χρόνια 
από την κυκλοφορία του πρώτου Golf 
GTI. Το νέο μοντέλο θα διατεθεί εμπο-

ρικά το 2026, όμως ήδη έχει κατακτή-
σει τον τίτλο του ταχύτερου GTI παρα-
γωγής στην πίστα του Nürburgring.

Στο πλαίσιο του 24ωρου αγώνα στη 
θρυλική πίστα του Nordschleife, ο οδη-
γός αγώνων Benny Leuchter σημείωσε 
χρόνο 07:46.13 με σχεδόν εργοστασι-
ακή έκδοση του μοντέλου, καταγρά-

φοντας τη γρηγορότερη επίδοση της 
Volkswagen με όχημα εγκεκριμένο για 
κυκλοφορία σε δημόσιους δρόμους. 
Με εναλλακτική μέθοδο χρονομέτρη-
σης, ο ανεπίσημος χρόνος πέφτει ακό-
μη περισσότερο στα 07:41.27.

Το Golf GTI EDITION 50 φέρει προ-
αιρετικό πακέτο Performance με εξε-

λιγμένο πλαίσιο, ειδικά σχεδιασμέ-
να ημι-σλικ ελαστικά Bridgestone 
Potenza Race 19 ιντσών και σφυρή-
λατες ζάντες. Ο συνδυασμός αυτών 
των στοιχείων μειώνει τις μη αναρ-
τημένες και περιστρεφόμενες μάζες, 
ενισχύοντας τη δυναμική οδική συ-
μπεριφορά.

Η ρύθμιση του πλαισίου έχει 
σχεδιαστεί ειδικά για την πίστα του 
Nordschleife, με στόχο την ακρίβεια 
και τον απόλυτο έλεγχο σε υψηλές τα-
χύτητες. Ο Leuchter είχε ενεργό ρόλο 
και στην εξέλιξη του μοντέλου, συμμε-
τέχοντας ως τεχνικός συνεργάτης, και 
τόνισε πως το EDITION 50 εκφράζει 

πλήρως τη φιλοσοφία του GTI. Με 
την πορεία του στο Nürburgring, το 
EDITION 50 προσθέτει ένα ακόμη 
κεφάλαιο στις επιδόσεις των GTI, 
διαδεχόμενο το Clubsport S και το 
Golf R 20 Years, και επιβεβαιώνο-
ντας τον διαχρονικό χαρακτήρα του 
μοντέλου.

ΤΟΥ  
ΣΑΡΓΙΑΝΝΙΔΗ ΓΙΩΡΓΟΥ
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παραμένει ψηλά 

στην ατζέντα, με την 
διαχείρισή του να 
αποτελεί κεντρικό 

ζήτημα για το Μαξίμου.

Με το ίδιο «πλευρό» 
στο μεταναστατευτικό
Η επιλογή του Θάνου Πλεύρη για το Υπουργείο 
μετανάστευσης, αποτελεί ξεκάθαρο μήνυμα για το πώς θα 
κινηθεί η κυβέρνηση στο θέμα μετά την παραίτηση του Μάκη 
Βορίδη. Με το ίδιο… πλευρό. Τα πολιτικά χαρακτηριστικά 
των δυο ανδρών είναι πανομοιότυπα, όπως και οι καταβολές 
τους. Προφανώς, το Μαξίμου μπορούσε να απευθυνθεί και 
αλλού, όμως θέλησε το μήνυμα να είναι ξεκάθαρο για την 
αποφασιστικότητά του να κρατήσει σκληρή γραμμή στο θέμα 
της φύλαξης των εθνικών μας συνόρων. 

Προσοχή στις λέξεις
Στην κυβέρνηση δεν μιλούν για «ανασχηματισμό», αλλά 
για άμεση αντικατάσταση των παραιτηθέντων Υπουργών 
και Υφυπουργών. Στην κυβέρνηση επίσης δε μιλούν για 
«εκλογές», παρά την εκλογολογία που δίνει και παίρνει στη 
σκιά των στοιχείων που είδαν το φως της δημοσιότητας και 
κυρίως εκείνων που φημολογείται πως έρχονται από τας… 
Ευρώπας. Θα μου πείτε: «Και στα Τέμπη είχε φουντώσει η 
εκλογολογία. Και εκεί είχε φουντώσει η φημολογία και η 
σεναριολογία, αλλά πήγαμε ‘’κουβά’’». Δεν έχετε άδικο….

Την ψώνισε 
ο ...tv στραταίος - πολιτευτής
«Ο στραταίος με τη φενάκη, σοβαρότητας». Θα μπορούσε να 
είναι και αυτός ο τίτλος. Δεν ξέρω γιατί αλλά η «φενάκη», ως 
λέξη, κάπως μου κολλάει με την περίπτωση του τηλεμαϊντανού 
στραταίου που καβάλησε για τα καλά το καλάμι. Το κάλεσαν 
που λέτε σε έναν μεγάλο τηλεοπτικό σταθμό να κάτσει 
στο στασίδι του, να «ζεστάνει» την καρεκλίτσα του και το 
μετάνιωσαν πικρά. Ο πάλαι ποτέ πολιτευτής – στραταίος 
προσεβλήθη όταν τον ρώτησαν –κατά την προετοιμασία 
της εκπομπής- ποιο «πεδίο» γνωρίζει καλύτερα. 
Συγκεκριμένα, όταν του ζητήθηκε να 
«συντονιστούν» για να τους εξηγήσει με 
απλά λόγια τα δύσκολα διπλωματικά 
και στρατιωτικά τεκταινόμενα, 
που το ευρύ κοινό δεν 
αντιλαμβάνεται, τους έκλεισε 
το τηλέφωνο στα μούτρα. 
«Βρείτε καλύτερο να τα 
πει», ούρλιαζε ο τάχα μου 
δήθεν σοβαρός αναλυτής. 
Τώρα, αν φανταστεί κανείς 
πως κάποιοι σαν αυτόν 
φορούσαν και γαλόνια και 
έπρεπε να επιδεικνύουν 
ψυχραιμία σε δύσκολες 
καταστάσεις, Άγιο είχαμε 
που δε μας έχει βρει κανένα 
μεγαλύτερο κακό στα εθνικά. 
Θέλετε όνομα; Να το πάρει το …
ποτάμι;  

ΟΠΕΚΕΠΕ versus Θέρους
Τα δελτία την Παρασκευή βούιξαν με τις παραιτήσεις των 4 
Υπουργών και Υφυπουργών της κυβέρνησης. Το Σάββατο στην 
ειδησεογραφία κυριάρχησε το ζήτημα των αντικαταστατών 
τους που άρον – άρον επέλεξε ο πρωθυπουργός. Σήμερα, 
Δευτέρα, η εβδομάδα ξεκινάει με ορκωμοσίες στο Προεδρικό 
Μέγαρο και Υπουργικό Συμβούλιο, στο Μέγαρο Μαξίμου. 
Το θέμα του ΟΠΕΚΕΠΕ «σηκώνεται» (και λογικά) από τα 
κόμματα της αντιπολίτευσης. Άλλωστε είναι εισαγόμενο θέμα, 
από την ευρωπαϊκή εισαγγελία, γεγονός που δίνει πολλά 
«τυράκια» στους πολιτικούς αντιπάλους της κυβέρνησης 
του Κυριάκου Μητσοτάκη. Το ζήτημα είναι: «πόσοι πολίτες 
παρακολουθούν στενά τις εξελίξεις;». Οι διακοπές ξεκίνησαν. 
Τα ΚΤΕΛ ήταν γεμάτα το προηγούμενο Σαββατοκύριακο, 
όπως και τα δρομολόγια των πλοίων για τα νησιά. Στο δίλημμα 
σκανδαλολογία ή βουτιές, τι πιστεύετε πως θα επικρατήσει στο 
τέλος;

Ο Υπουργός που ...αηδίασε 
και το Silver Alert
«Και εγώ νιώθω αηδία από τις συνομιλίες που άκουσα. 
Ιδιαίτερα κάποιες συνομιλίες μεταξύ στελεχών του ΟΠΕΚΕΠΕ 
είναι αηδιαστικές και πρέπει να βρούμε ποιος ευθύνεται και 
να τιμωρηθεί», είπε στη δημόσια τηλεόραση ο Υφυπουργός 
Εξωτερικών, Γιάννης Λοβέρδος, χωρίς βεβαίως να αναφέρεται 
στους παραιτηθέντες συναδέλφους του. Ο έμπειρος 
δημοσιογράφος «έπιασε» την κοινή γνώμη και ανέπτυξε μια 
δημοφιλή αλλά και λογική θέση. Πάντως, ό,τι και αν έλεγε 
θα τον ακούγαμε με προσοχή όχι για κανέναν άλλο λόγο 
αλλά επειδή περάσαμε ένα 48ωρο εξαφάνισης πολλών 
κυβερνητικών που ούτε με το κιάλι δεν τους έβρισκες. Ωραία 
υπερασπίστηκαν την κυβέρνηση. Άραγε κράτησε ονόματα 
και διευθύνσεις ο πρωθυπουργός να στείλει «λουλούδια» στα 
κρυμμένα γαλάζια στελέχη; Πάντως από την ΕΛΑΣ silver alert 
δεν εκδόθηκε. Το διπλοτσέκαρα…


